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‘Onze nob’le discipline’ 

Door Max Nederkoorn en Stijn van den Wijngaard  
NB: Voor ceremonieel gebruik worden slechts het eerste couplet en het refrein gezongen. 

Onze nob’le discipline,  
De politieke wetenschap!  

Het debat is voor ons routine,  
Trots op ’t studieus broederschap,  

Dit Leidsch superieur instituut,  

Eren wij de vereniging,  
Die heerst en regeert deze stad:  

Sedert ’t jaar één-en-tachtig  

Is de SPIL oppermachtig!  
Maak plaats, hier is de SPIL!  

De SPIL maakt ‘t verschil!  

Chapeau, chapeau:  

Wij prijzen hoog De glorie van de SPIL 

[[Rijk’lijk vloei’ de alcohol,  
De politieke borrelpraat!  

Drinken hoort bij ’t protocol,  
Zoveel dat het nergens meer op slaat. 

 Dit Leidsch superieur instituut,  

Eren wij de vereniging,  
Die heerst en regeert deze stad:  

Wie ons ziet heeft direct  
een Minderwaardigheidscomplex! 

 Maak plaats, hier is de SPIL!  
De SPIL maakt ’t verschil!  

Chapeau, chapeau: Wij prijzen hoog  
De glorie van de SPIL]] 

 
 
 
 

 

 

 

 



4 
 

AGENDA 

1.  Opening 

2.  Instelling der Stemcommissie 

3.  Vaststellen agenda 

4.  Mededelingen 

5.  Ingekomen stukken 

6.  Vaststellen notulen Instemmings-ALV 

7.  Eindverslag SPIL-bestuur 2017-2018, ‘SPIL going strong’ 

8.  Rapport der KasCommissie 

9. Kandidaatstelling Kascommissie 

10. Presentatie Almanak 

11.  Decharges en installaties 

12.  W.v.t.t.k. 

13.  Rondvraag 

14.  Decharge der Stemcommissie 

15.  Sluiting  



5 
 

NOTULEN DER INSTEMMINGS ALGEMENE LEDENVERGADERING d.d. 25 juni 2018 

De aanwezigen van de ALV zijn: 

 

Thijn van der Kooi    Evelien Lambooij 

Mindy de Jong     Simone Scholte 

Laila Bennami     Niels Park 

Annabel van Holst    Michelle Klijn 

Jan Willem Wesselink    Michael Kunst 

Paul Maas     Jan Frensen 

Anouk van Vliet     Sebastiaan de Groot 

Martzen Groenveld    Anouk Pronk 

Roos Neven     Thijs Langevoort 

Leonie Andriessen    Willemijn Krans 

Rex van der Kruit     Floris Giltaij 

Marjolein Nieuwenhuijsen    Jinne Samsom 

Nicola Otten     Timo van Zagten 

Aline de la Croix     Maaike Sonderen 

Rick van den Brink    Iwan Slabber 

Tristan Schyns      

 

1. Opening 

De voorzitter van de Algemene Ledenvergadering, Mevr. Gommers, opent de vergadering om 19:40. 

De aanwezigen van de ALV zijn: 

 

De algemene ledenvergadering wordt geopend met het zingen van het SPIL-lied. 

De ALV-Voorzitter opent de vergadering. Zij heet iedereen welkom en heeft een aantal mededelingen. 

 

ALV-Voorzitter constateert dat er op het moment nog geen internationale studenten aanwezig zijn. Daarnaast 

vertelt de ALV-Voorzitter dat de notulen van de Tussentijdse-ALV wegens duurzame en economische redenen 

niet in het boekje zijn opgenomen, deze zijn wel online beschikbaar. Tevens wijst de ALV-Voorzitter de 

aanwezigen erop dat er een intekenlijst is en iedereen zich dient aan te melden en af te melden wanneer zij de 

vergadering verlaten.  

 

2. Instelling der stemcommissie 

Dhr. Langevoort en mevr. Klijn worden geïnstalleerd als als stemcommissie. 

 

3. Vaststellen agenda 

Er zijn geen wijzigingen voor de agenda. De agenda wordt per hamerslag vastgesteld.  

 

4. Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

 

5. Ingekomen stukken 

Er zijn een aantal machtigingen binnengekomen, namelijk: 

Een machtiging van mevr. Couperus voor mevr. Lambooij 

Een machtiging van dhr. Laureijsen voor mevr. Wissink 

Een machtiging van mevr. Voppen voor dhr. Park 

Een machtiging van mevr. Gommers voor dhr. Schyns 
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Verder is er een ingekomen stuk binnengekomen vanuit het bestuur. Dit betreft een update over de 

ontwikkelingen met CIROS, aangaande de community die door de IRO studenten is opgestart in Den Haag. 

Mevr. De Jong leest de ingezonden brief voor. 

 

Geachte e.t.- en k.b.-bestuursleden, 

 

Op de Tussentijdse ALV konden wij jullie informeren over de vorming van de IRO-community CIROS. Hoewel die 

community destijds nog in de kinderschoenen stond en er dus nog geen gedetailleerde antwoorden op vragen 

over de samenwerking tussen CIROS en SPIL mogelijk waren, is er in de voorbije maanden veel gebeurd. Zo heet 

CIROS officieel wel een community, heft het geen contributie en kent het ook geen leden, maar begint de 

organisatie desalniettemin steeds meer te lijken op een studievereniging die activiteiten organiseert die lijken 

op (of gelijk zijn aan) die van de SPIL. 

 

Deze ontwikkeling heeft er dan ook voor gezorgd dat er vanuit het bestuur nauw contact is geweest met de 

initiatiefnemers van CIROS. Hoewel CIROS voornamelijk vorm gegeven wordt door een groep nauwe vrienden en 

ook hun draagvlak onder de IRO-studenten zeker niet alles omvattend is, lijkt CIROS eens steeds belangrijkere 

speler te worden in Den Haag. Omdat gesprekken en pogingen tot samenwerking met CIROS vrij moeizaam 

verliepen, heeft het bestuur begin april een brief aan het instituutsbestuur gestuurd waarin het de ontstane 

situatie uitlegde en de onwenselijkheid daarvan betoogde. Ter volledigheid en informatie vindt u die brief in de 

bijlage. 

 

De reactie van het instituutsbestuur die eind mei gestuurd werd, was in zekere zin ietwat onbevredigend, 

aangezien er geen antwoord werd gegeven op de door ons gestelde vragen. Wel riep het instituutsbestuur op 

om in gesprek te gaan met CIROS. Ook deze mailwisseling vindt u ter informatie in de bijlage. Mede vanuit het 

faculteitsbestuur werd gemeld dat twee studievereniging voor één studie politicologie zeker niet gewenst is, en 

daarom zijn wij met CIROS in gesprek gegaan over dispuutsvorming om zo te zorgen dat SPIL de overkoepelende 

studievereniging voor alle specialisaties van Politicologie blijft, met activiteiten in zowel Leiden als Den Haag, 

maar dat de specifieke behoefte waarin CIROS voorziet ook een plek krijgt binnen onze vereniging. 

 

Met de gedachte dat dispuutsvorming de enige reële oplossing is om een tweede studievereniging te 

voorkomen, is een afvaardiging van het bestuur onder leiding van de assessor van de FSW, in gesprek gegaan 

met CIROS. Hoewel de opstelling van het CIROS-bestuur enigszins afstandelijk is, zijn ook zij overtuigd dat een 

constructie waarin CIROS als (internationaal) dispuut onder de SPIL valt, op dit moment de beste lijkt. 

Desalniettemin moeten de details nog worden uitgewerkt en is er nu nog enkel de intentie om in vereniging-

dispuutsverhouding samen te gaan werken. Deze intentieverklaring is ook gecommuniceerd naar het 

Instituutsbestuur en zij juicht deze toe met de opmerking dat zij de SPIL zullen blijven financieren en dat van ons 

dan verwacht wordt geld vrij te maken voor CIROS. 

 

Het SPIL-bestuur is ervan overtuigd dat het opzetten van een vereniging-dispuutsstructuur op dit moment de 

enige reële oplossing is om een duurzame toekomst van de SPIL in Den Haag (die noodzakelijk geacht wordt 

voor het op gezonde wijze voortbestaan van onze vereniging) zo zeker mogelijk te stellen. Hoewel de details 

besproken moeten worden, zijn wij dan ook blij met deze wederzijdse intentieverklaring en de steun van het 

instituut daarvoor. 

 

Om het nieuwe collegejaar goed te kunnen starten, is onze intentie om de dispuutsverhoudingen voor de 

Wissel-ALV zover mogelijk geregeld te hebben, zodat het 38e bestuur een frisse start kan kennen. Bovendien 

hopen we door nu zo snel mogelijk onderhandelingen over dispuutsvorming te beginnen, ook gezamenlijk met 

CIROS reclame te kunnen maken tijdens de HOP-week en andere introductieactiviteiten. Het zou immers zonde 

zijn als we elkaar dan zouden moeten beconcurreren. 
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Om deze dispuutsvorming zo goed mogelijk vorm te geven, stellen wij voor een werkgroep Dispuutsvorming 

CIROS in te stellen die deze zomer hard aan de slag gaat om het dispuutsconventant op te stellen. Wij stellen 

voor deze werkgroep te vormen uit twee e.t.-bestuursleden die zetelen in de Raad van Advies, twee k.b.-

bestuursleden en drie h.t.-bestuursleden. Deze werkgroep bereidt de onderhandelingen voor en draagt er zorg 

voor dat het convenant juist wordt opgesteld. Vervolgens zal (een afvaardiging) van de h.t.-bestuursleden de 

onderhandelingen voeren met CIROS, aangezien de h.t.-bestuursleden in de positie zijn de SPIL ook 

daadwerkelijk te vertegenwoordigen. 

 

Uiteindelijk hopen we dat deze werkgroep de onderhandelingen met CIROS dusdanig vorm kan geven dat op de 

Wissel-ALV een akkoord voor de samenwerking tussen SPIL en CIROS gepresenteerd kan worden en dat de 

dispuutsvorming daarmee een feit wordt. 

 

Wij kunnen ons voorstellen dat al het bovenstaande een hoop vragen oproept. Natuurlijk zijn wij meer dan 

bereid om deze te beantwoorden. Over de details van de samenwerking kunnen wij nu nog geen vragen 

beantwoorden, omdat deze gesprekken niet hebben plaatsgevonden, maar ter zijner tijd kunnen jullie die 

vragen natuurlijk ook stellen. Voor nu roepen wij jullie op om bij vragen vooral te mailen naar dit welbekende 

adres. Bellen of appen kan ook naar Thijn op 06 44 43 30 28 of Jan Willem op 06 50 45 22 78. 

 

Wij vertrouwen op bovenstaande manier op een duurzame toekomst van de SPIL in Den Haag en hopen dat 

jullie dat ook doen! 

 

Met vriendelijke groeten, 

namens het gehele 37e bestuur, 

 

Jan Willem Wesselink 

 

Dhr. Schyns vraagt zich af hoe het staat met de werkgroep, wanneer het bestuur deze onderhandelingen af wil 

hebben gerond en wil presenteren op een ALV en vraagt zich af of deze ontwikkeling invloed heeft op het 

beleid en programma wat betreft de EL CID.  

 

Dhr. Wesselink vertelt dat de werkgroep gevormd is. Dhr. De Groot en dhr. Park nemen hierin plaats vanuit de 

Raad van Advies, Mevr. Neven en mevr. Nieuwenhuijsen vanuit het 38ste bestuur en dhr. Van der Kooi, mevr. 

Van Holst en dhr. Wesselink zelf vanuit het huidig bestuur. Dhr. Wesselink vertelt dat het doel is om een eerste 

bijeenkomst zo snel mogelijk na de reis te organiseren om daar een ideale versie van een dispuutsconvenant 

op te stellen. Vervolgens zal deze opzet van het convenant worden voorgelegd aan CIROS en zal er onder 

leiding van de assessor van de FSW een onderhandeling plaatsvinden. Het beleid rondom de EL CID is nog niet 

helemaal rond, echter gaat dhr. Wesselink er vanuit dat er op het moment dat beide partijen bezig zijn met het 

opstellen van een dispuutsconvenant er geen enkele reden toe is om elkaar te moeten concurreren tijdens een 

introductieweek.    

 

Dhr. Schyns vraagt wanneer het convenant wordt ondertekend, voor of na de Wissel-ALV. Daarnaast vraagt 

dhr. Schyns zich af in hoeverre de mening van de ALV meegenomen wordt in de gehele procedure in de 

totstandkoming van wat er in het convenant staat.  

 

Dhr. Wesselink antwoordt dat het convenant uiteindelijk enkel met toestemming van de ALV bekrachtigd kan 

worden. Dhr. Wesselink zegt daarnaast dat er op korte termijn grote stappen ondernomen moeten worden en 

denkt dat het waarschijnlijk onvermijdelijk is om het convenant en de invulling daarvan pas bij de ALV ter 

instemming voor te leggen tijdens de Wissel-ALV. Het Instituut Politieke Wetenschap en CIROS wachten nu op 

de SPIL. Dhr. Wesselink hoopt dat de ALV het vertrouwen heeft in de door hen ingestemde Raad van Advies, 

het huidig bestuur en het bijna  f.t. bestuur om aan te slag te gaan met deze kwestie. Onderhandelen met een 



8 
 

hele ALV wordt praktisch gezien heel moeilijk, zeker als er op zo’n korte termijn besluiten genomen moeten 

worden. Het streven is om het convenant tijdens de Wissel-ALV te presenteren en door de ALV te laten 

bekrachtigen.  

 

Dhr. Schyns vraagt hoe het bestuur de onderhandelingen ingaat en wat het concrete uitgangspunt is van het 

bestuur.  

 

Dhr. Wesselink antwoordt dat er een aantal belangrijke uitgangspunten zijn. Een daarvan is dat de leden van 

CIROS in ieder geval lid moeten zijn van de SPIL. Tevens moet de boekverkoop en alle inkomsten onder de 

verantwoordelijkheid van de SPIL blijven vallen. De SPIL zal dan geld uitkeren aan CIROS. CIROS zou graag een 

bestuur en commissies willen. 

 

Dhr. Van der Kooi vult aan dat voor CIROS het belangrijkste punt is om steun te krijgen en niet over het hoofd 

te worden gezien. Dit zou zeker niet gebeuren als CIROS wordt ondergebracht onder SPIL. CIROS zal een eigen 

bestuur krijgen maar zal wel financieel afhankelijk blijven van SPIL. 

 

Dhr. Schyns vraagt om nog wat meer toelichting over de plan van aanpak van het bestuur.  

 

Dhr. Van der Kooi vertelt dat Grotius sinds kort ook een dispuut heeft opgericht, genaamd Mercator. Zij hebben 

hun convenant opgestuurd die het SPIL bestuur als basis zal gaan gebruiken voor ons eigen convenant. 

Inhoudelijk komt dit sterk overeen met onze situatie. Tevens zal er gehouden worden aan de regels vanuit de 

FSW en de Universiteit zelf.  

 

Dhr. Schyns vraagt of hij convenant mag inzien, zodat de ALV concrete punten aan kan dragen waar zij het wel 

of niet mee eens is en het bestuur deze mee kan nemen in de verdere onderhandelingen. 

 

Dhr. Van der Kooi antwoordt dat hij het niet netjes zou vinden om het dispuutsconvenant van Grotius en 

Mercator nu zomaar op tafel te leggen. Dhr. Van der Kooi wil het vertrouwen van zijn medevoorzitter niet 

beschamen. Desalniettemin begrijpt dhr. Van der Kooi de intenties van dhr. Schyns, maar benadrukt dat het 

voor het bestuur ook lastig is om harde beloftes naar de ALV te maken zolang CIROS zelf nog niet mee in heeft 

gestemd.  

 

Dhr. Wesselink vult daarop aan dat hij het met dhr. Schyns eens is dat het verre van een ideale situatie is. In de 

meest ideale situatie zou de inhoud zo democratisch mogelijk worden bepaald. Dhr. Wesselink zegt dat het 

bestuur een zo goed mogelijke afspiegeling van de vereniging wil waarborgen in het opstellen van dit 

convenant, daarom is er bijvoorbeeld ook gekozen voor een werkgroep bestaande uit e.t.-bestuursleden, h.t.-

bestuursleden en f.t.-bestuursleden. Uiteindelijk zal de ALV, het streven is tijdens de Wissel-ALV, het convenant 

instemmen of afwijzen.  

 

Dhr. Schyns benadrukt dat de discussie of de ALV akkoord gaat met het inlijven van het dispuut CIROS onder de 

SPIL of niet er niet is geweest. Dhr. Schyns is van mening dat er nu betrekkelijk weinig ligt voor hoeveel er de 

komende ALV in een keer op tafel ligt en dat er nu al wel wat meer duidelijkheid had mogen zijn betreffende de 

inhoud van het convenant. 

 

De ALV-Voorzitter vraagt het bestuur of het mogelijk zou zijn voor de ALV amendementen op de inhoud van dit 

dispuutsconvenant ingediend mogen worden tijdens de Wissel-ALV.  

 

Dhr. Wesselink antwoordt dat het in principe de bedoeling is van het bestuur om geen verdere wijzigingen in 

inhoud te maken nadat deze aan de ALV zal worden gepresenteerd en spoort dhr. Schyns aan zijn inhoudelijke 

input door te geven aan het bestuur zodat dit kan worden meegenomen in de onderhandelingen.  
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Dhr. Schyns vraagt zich onder meer af hoe deze hele kwestie in het plaatje past van werkdrukvermindering 

waar het bestuur zo naar streeft.  

 

Dhr. Wesselink antwoordt dit inderdaad een belangrijke vraag is en het bestuur hier zoveel mogelijk rekening 

mee probeert te houden, ook inhoudelijk. Er is daarom ook voor gekozen het k.b. direct bij de 

onderhandelingen aangaande het convenant te betrekken, zodat zij hier in een vroeg stadium al aan kunnen 

denken. 

 

Dhr. De Groot kan zich voorstellen dat dhr. Schyns bedoelt dat de vraag of de SPIL met CIROS in zee wil gaan op 

zich is overgeslagen in de ALV. Op het moment dat het convenant zal worden gepresenteerd zou de ALV alsnog 

kunnen besluiten het convenant met CIROS in zijn geheel te verwerpen. In dat geval zou je een hele zomer voor 

niets veel tijd en energie hebben gestoken in het voeren van informatieve processen gevoerd, omdat dit pas 

het eerste moment is voor de ALV om te beslissen of zij wel of niet een relatie aan willen gaan met CIROS. Het 

zou vrij pijnlijk zijn om zo laat in het proces pas erachter te kunnen komen dat de ALV het al die tijd al niet eens 

was met het oprichten van het internationale dispuut.   

 

Dhr. Van der Kooi zegt dat deze zorgen terecht zijn, maar bestuur zeker er van overtuigd dat dit de beste en 

een van de weinige mogelijkheden is.  

 

Dhr. Schyns zegt dat de mening van het bestuur al eens eerder in conflict is geweest met de mening van de ALV 

en hoopt dat het niet het geval gaat zijn dat het convenant in september door procedurele kwesties niet kan 

worden ingestemd. Dhr. Schyns vraagt zich af waarom de ALV hier nu pas over wordt geïnformeerd.  

 

Mevr. Klijn vraagt of het mogelijk is om opnieuw een bijeenkomst te organiseren zoals dat is gedaan bij de 

werkdruk hervorming omdat daar wel vraag naar is vanuit de ALV. 

 

Dhr. Wesselink bedankt voor de suggestie maar legt uit dat hij het er inhoudelijk niet mee eens is omdat er dan 

geen sprake is van het formele podium van de ALV waar dhr. Schyns op doelt. Er wordt geprobeerd draagvlak 

te creëren vanuit organen die daar officieel voor zijn ingestemd als de Raad van Advies en het f.t.bestuur. Dhr. 

Wesselink voegt toe dat hij er ook graag twee jaar voor had genomen maar dat dit geen reële optie is omdat 

het instituut het sneller wil omdat er problemen liggen die opgelost moeten worden. Hij wijst op de 

discretionaire ruimte die de ALV dan aan het bestuur moet gunnen, zoals ook in onderhandelingsverdragen van 

de regering. In de Tweede Kamer kan ook niet elk Kamerlid zich ermee bemoeien; soms is het niet anders. Als 

er een betere oplossing is dan hoort dhr. Wesselink het graag aangezien hij aangeeft dat het bestuur een 

dergelijke oplossing niet ziet.  

 

De ALV-voorzitter vraagt aan het bestuur of zij een informatiebijeenkomst twee weken voor de Wissel-ALV niet 

zien zitten. Dhr. Wesselink herhaalt dat dit inderdaad het geval is. 

 

Dhr. Park zegt dat het vervelende is dat het in de zomervakantie valt en aangezien het bestuur parttime is, 

moet men het bestuur ook vakantie gunnen in augustus want in september begint het academisch jaar weer en 

dan moeten ze er staan. Er is wel een EL CID en dergelijke maar het bestuur kan er rekening mee gehouden 

hebben dat een deel van de bestuursleden wel op vakantie is. Dhr. Park vervolgt dat ten tweede CIROS in een 

rap tempo is ontstaan en zich heeft ontwikkeld waardoor niemand er rekening mee heeft kunnen houden. Dat 

is ook het grote verschil met commissiestructuur. Daar wordt al zes jaar over nagedacht, hier moet snel 

gehandeld worden. Hij geeft aan dat er vertrouwen gegeven moet worden aan het bestuur en aan de 

werkgroep om actie te ondernemen, om samen te overleggen en dat beide verenigingen het beste eruit 

moeten halen. Mocht het convenant dan heel erg slecht zijn, kan er dan naar gekeken worden. 
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De ALV-voorzitter vraagt of de ALV zich daarin kan vinden. Daarmee wordt het punt afgesloten. 

 

6. Vaststellen notulen Tussentijdse ALV d.d. 12 en 20 maart 2018 

Dhr. Park heeft een vraag betreffende zijn vraag tijdens de voortzetting van de ALV op 20 maart over de 

lustrumreservering van Debat. Dat was toen even vergeten maar dhr. Park wil weten of daar nu over is 

nagedacht en of er geld voor is vrijgemaakt.  

 

Mevr. Bennami bevestigt dat dit nu is gedaan en dat de reservering er tussen staat. Ze bedankt hem voor de 

herinnering.  

 

De notulen worden ingehamerd. 

 

7. Begrotingen & realisaties  

Realisatie van de AJW-begroting 

Dhr. De Groot constateert dat er bij financiële meevallers bij reizen en er dus geld over is een gedeelte van dit 

bedrag teruggaat naar de SPIL en een x bedrag naar de deelnemers. Hij ziet dat nu al het geld dat meegevallen 

was naar de deelnemers is gegaan en hij wil weten hoe de penningmeester daarover dacht. 

 

Mevr. Bennami antwoordt dat er bij de Korte en Lange Reis inderdaad een verhouding is, maar bij de andere 

reizen is dat niet zo. Daarvoor wordt tijdens de ALV een totaalbedrag toegekend en dat wordt dan onder de 

deelnemers verdeeld. Sinds het AJW bestaat is dat op deze manier gegaan en dat heeft het bestuur dan nu ook 

doorgevoerd.  

 

Realisatie van IAPSS 

Er zijn geen vragen. 

 

Begroting van EJW 

Dhr. Schyns vraagt wat onder het deelnemersboekje wordt verstaan bij algemene uitgaven. 

 

Dhr. Van der Kruit antwoordt dat dat het boekje is dat alle deelnemers krijgen met informatie over EJW, niet 

over komend jaar.  

 

Dhr. Schyns merkt op dat het dan niet gaat om het informatieboekje en constateert dat er dit jaar dus niet voor 

gekozen is dit informatieboekje op te nemen in de begroting van EJW, maar dat dit op de algemene SPIL-

begroting staat. 

 

Mevr. Bennami bevestigt dat het informatieboekje inderdaad valt onder de portefeuille van de commissaris 

Onderwijs.  

 

De begrotingen worden vastgesteld. 

 

8. Notulen bijeenkomst over werkdrukverlaging en hervorming van de commissiestructuur 

De ALV-voorzitter geeft eerst het bestuur het woord voor een mededeling. 

 

Mevr. De Jong geeft aan dat de notulen enkel zijn bijgevoegd voor achtergrondinformatie, zodat ook de 

personen die niet aanwezig konden zijn terug kunnen grijpen op wat er gezegd is. Mevr. De Jong verzoekt de 

ALV, mochten er inhoudelijke vragen, opmerkingen of voor- of tegenargumenten zijn voor een van de 

genoemde scenario’s, gelieve deze dan mee te nemen naar de bijeenkomst die georganiseerd zal worden door 

het 38e bestuur. Daar zullen deze scenario’s uitgebreid besproken worden en alle voor- en tegenargumenten 

worden meegenomen. 
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Dhr. Schyns complimenteert voor de overzichtelijke uitwerking van de notulen en dhr. Van der Kooi geeft aan 

dat het bestuur een goede secretaris heeft.  

 

9. Adviesplan werkdrukverlaging SPIL-bestuur 

De ALV-voorzitter geeft aan ter verduidelijking dat er geen verplichtingen zijn voor het 38ste bestuur behalve 

dat ze een bijeenkomst moeten organiseren. 

 

Dhr. Park vraagt zich af of het 38ste bestuur dan een bijeenkomst moet organiseren voor zowel de 

werkdrukverlaging als de commissiestructuur of zou het een bijeenkomst zijn voor een van de twee adviezen.  

 

Dhr. Van der Kooi geeft aan dat de bijeenkomst die georganiseerd gaat worden, zal gaan over de 

commissiestructuur. Hij maakt duidelijk dat dit nu vooral een advies is vanuit het 37ste aan het 38ste met het 

mandaat van de vergadering die gehouden is zodat ze deze plannen kunnen overwegen om hun werkdruk te 

verminderen. 

 

Dhr. Park merkt op dat de werkdrukverlaging dan vooral algemeen voor het 38ste bedoeld is. 

 

Dhr. Schyns zegt in het advies te zien staan dat aangeraden wordt eventueel een open-hokbeleid te hanteren. 

Hij geeft aan dit zelf niet als advies te willen meegeven en het zelfs afraadt. Hij benadrukt dat Labyrint het 

inderdaad gebruikt en dat het daar werkt, maar bij de SPIL liggen best wat belangrijke spullen. Als elke keer 

alles na moet worden gegaan denkt hij niet dat het een handige oplossing is.  

 

Dhr. Park merkt op dat het een goed punt is dat dit zo specifiek is meegenomen dit jaar, en hij hoopt dan ook 

dat het 38ste bestuur het meeneemt in hun beleid en dat ze laten zien dat ze eraan gedacht hebben.  

 

Er is geen stemverklaring tegen het adviesplan, daarmee wordt het adviesplan werkdrukverlaging per 

acclamatie aangenomen.  

 

10. Adviesplan hervorming commissiestructuur 

Dhr. De Groot geeft aan gelezen te hebben dat er sterk wordt geadviseerd aan het 38ste bestuur om al tijdig de 

Raad van Advies te betrekken bij deze kwestie. Hij ondersteunt van harte om hiermee aan de slag te gaan 

aangezien al twee tot drie jaar op rij besturen pas rond januari of februari gaan nadenken hoe ze hun 

bestuursjaar beter kunnen inrichten. Vaak is het dan te laat, wat dan weer resulteert in een advies aan het 

volgende bestuur. Dhr. De Groot adviseert van harte om ook elementen van buiten hierbij te betrekken zodat 

je al in je eigen jaar er iets mee kunt doen en dat het niets iets wordt wat je had willen doen.  

 

De ALV-voorzitter geeft aan dat het meegenomen zal worden door het k.b. bestuur en dat ze er wellicht in de 

zomer al mee aan de slag kunnen gaan, mochten ze dat willen. 

 

Er is geen stemverklaring tegen het adviesplan, daarmee wordt het adviesplan hervorming commissiestructuur 

per acclamatie aangenomen.  

 

11. Instemming nieuw privacybeleid 

De ALV-Voorzitter geeft het woord aan de secretaris.  

 

Mevr. De Jong legt uit dat op 25 mei de nieuwe privacy wetgeving is ingegaan. Dit heeft ook gevolgen gehad 

voor de vereniging en het bestuur heeft daarom een nieuw privacybeleid moeten opstellen, welke nu ter 

instemming zal worden gebracht. Mevr. De Jong geeft aan dat er inhoudelijk weinig veranderd kan worden aan 

deze verklaring, aangezien het conform de nieuwe wetgeving is. Zij geeft aan dat er twee fouten in staan: ‘IBO’ 

moet zijn ‘internationale politiek’ en ‘political scienctists’ moet zijn ‘political science students’.  
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De ALV-Voorzitter vraagt of er nog vragen of opmerkingen zijn over de nieuwe privacyverklaring.  

 

Dhr. De Groot vraagt waarom er in de privacy verklaring een onderscheid gemaakt is tussen de verschillende 

bachelor specialisaties, aangezien de studenten allemaal aangeduid zouden moeten worden als studenten 

politicologie. Ten tweede vraagt Dhr. de Groot zich af wat er veranderd aan de werkwijze van de SPIL en of er 

concreet anders zal worden omgegaan met persoonsgegevens.  

 

Mevr. De Jong antwoordt dat er gekozen is om de drie afstudeerrichtingen te vermelden om het zo duidelijk 

mogelijk op te schrijven. ZIj geeft aan dat dit op verzoek van de ALV veranderd zou kunnen worden in 

studenten politieke wetenschap. Ten tweede zegt zij dat de nieuwe wetgeving oplegt dat de SPIL moet kunnen 

aantonen waarom de SPIL bepaalde persoonsgegevens opvraagt en hoe deze worden opgeslagen. Vooral 

transparantie naar de leden toe met betrekking tot het opslaan van deze gegevens is van belang. Ook de 

algemene voorwaarden zijn veranderd, men zal actief akkoord moeten gaan met zowel deze als de 

privacyverklaring en de machtiging van de incasso voordat zij lid kunnen worden. Daarnaast is het noodzakelijk 

dat als er extra informatie opgevraagd wordt bij de leden welke niet in de privacyverklaring vermeld staan, hier 

actief toestemming voor zal worden gevraagd bij de inschrijflijsten. Ook zal er bij informatieverstrekking aan 

derden, bijvoorbeeld voor deelnemerslijsten bij een reis, actief toestemming gevraagd moeten worden. Dit 

geldt ook voor in en uitschrijvingen, waar het van belang is dat persoonsgegevens op tijd worden verwijderd. In 

het hok dienen geen persoonsgegevens rond te slingeren en de computers altijd uitgezet te worden.  

 

Dhr. Schyns voegt toe dat als het makkelijk is om veranderingen aan te brengen in de privacyverklaring dit 

vooral te doen. Er zal dan gerefereerd worden naar studenten politicologie.  

 

Mevr. De Jong zegt dit te zullen veranderen.  

 

Dhr. Schyns spreekt zijn complimenten uit naar de professionaliteit en het tempo van schrijven van de 

privacyverklaring. Hij geeft aan dat het erg lastig is je hier helemaal in te verdiepen en dit is volgens hem erg 

goed gelukt. De mail kwam bij de leden binnen op 25 mei en hij prijst het dat er geen vertraging in heeft 

gezeten. Hij vraagt of er tijdens de EL CID nog ingeschreven kan worden middels het papieren 

inschrijfformulier.  

 

Mevr. De Jong geeft aan dat er als advies meegegeven is aan de toekomstige secretaris om niet meer  

gebruik te maken van de papieren inschrijfformulieren. Aangezien het veel makkelijker is en veel tijd scheelt als 

online wordt ingeschreven. Dit advies is gegeven om werkdruk te besparen.  

 

Dhr. Park complimenteert wederom Mevr. De Jong, ook namens zijn zus, voor haar harde werk en geeft aan 

dat de verklaring er goed uit ziet.  

 

Er is geen stemverklaring tegen de privacyverklaring en daarmee wordt de privacyverklaring per acclamatie 

aangenomen.  

 

12. Instemming 38ste f.t.-bestuur der SPIL 

De ALV-voorzitter vraagt waarom het 37ste bestuur voor dit kandidaatsbestuur heeft gekozen.  

 

Dhr. Van der Kooi vertelt dat hier een voorgeschiedenis aan vooraf is gegaan, beginnend bij het doormaken van 

een warme sollicitatieprocedure. Het is volgens hem toch bijna traditie geworden bij de SPIL dat het bij het 

afnemen van de sollicitaties toch minstens 37 graden lijkt te zijn in de lokalen. Ondanks de hitte heeft iedereen 

zich hier doorheen geslagen en zaten wij in de bevoorrechte positie om te kijken naar de formatie. Hierbij 

hebben wij gekeken naar de verhouding van de drie studies onder de politieke wetenschap, naar de 

verhouding tussen de oude rotten bij de SPIL en de jonge enthousiastelingen en ook is er gekeken naar de 
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meest logische combinatie van hoofd- en bij functies die uitdagend en tegelijkertijd niet slopend kunnen zijn. 

Dhr. Van der Kooi eindigt met dat het bestuur het geheel ziet als een vurige groep ziet die zij graag als f.t. en 

later h.t. bestuur zouden zien. Het bestuur heeft het volste vertrouwen dat deze groep vanavond hun motivatie 

gaat overdragen aan de ALV, mochten er nog vragen zijn.  

 

De ALV-Voorzitter vraagt de kandidaat bestuursleden zichzelf kort voor te stellen.  

Mevr. Neven zegt dat zij tweedejaars student Internationale Betrekkingen en Organisaties en eerstejaars 

student geschiedenis is. ZIj hoopt op de steun van de ALV om volgend jaar de functie van voorzitter en 

commissaris acquisitie te mogen vervullen. 

 

Mevr. Andriessen zegt dat zij tweedejaars student Internationale Betrekkingen en Organisaties. Zij hoopt op de 

steun van de ALV om volgend jaar de functie van secretaris en commissaris promotie  te mogen vervullen. 

 

Dhr. Van der Kruit zegt dat hij tweedejaars student Internationale Betrekkingen en Organisaties is. HIj hoopt op 

de steun van de ALV om volgend jaar de functie van penningmeester en commissaris IAPSS  te mogen 

vervullen. 

 

Mevr. Otten zegt dat zij eerstejaars student International Relations and Organisations is. Zij hoopt op de steun 

van de ALV om volgend jaar de functie van commissaris binnenland en almanak te mogen vervullen. 

 

Mevr. Nieuwenhuizen zegt dat zij eerstejaars student  international relations and organisations is. Zij hoopt op 

de steun van de ALV om volgend jaar de functie van commissaris buitenland en ICT te mogen vervullen. 

 

Mevr. De la Croix zegt dat zij eerstejaars student International Relations and Organisations is. Zij hoopt op de 

steun van de ALV om volgend jaar de functie van commissaris onderwijs en faciliteiten te mogen vervullen. 

 

Dhr. Van den Brink zegt dat hij tweedejaars student Internationale Betrekkingen en Organisaties en 

eerstejaarsstudent Russisch is. HIj hoopt op de steun van de ALV om volgend jaar de functie van commissaris 

Debat te mogen vervullen. 

 

De ALV voorzitter vraagt of er vragen vanuit de ALV zijn aan het kandidaatsbestuur. 

 

Dhr. De Groot heeft een vraag aan de Mevr. Andriessen. Hij geeft aan dat er veel e-mails, maar ook brieven 

binnenkomen. Hij vraagt wat haar favoriete post is.  

 

Mevr. Andriessen geeft als antwoord liefdesbrieven.  

 

Dhr. De Groot vraagt ook aan Dhr. Van der Kruit wat zijn favoriete post is.  

 

Dhr. Van der Kruit antwoordt de inkomstenpost van de contributie en hoopt dat deze zo hoog mogelijk gaat 

zijn aankomend jaar.  

 

Dhr. Schyns geeft aan dat er binnen elk bestuur een gewenste verhouding is tussen randstad en periferie. Hij 

vraagt hoe deze zich dit jaar verhoudt.  

 

Mevr. Neven geeft aan dat er binnen het kandidaatsbestuur twee uit de periferie komen en vijf uit de randstad.  

 

Mevr. Otten vult aan dat zij uit Zwolle komt.  

 

Dhr. Van Den Brink vult aan dat hij uit Elst komt, dat ligt tussen Eindhoven en Nijmegen.  
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Dhr. De Groot geeft aan dat er bij de artikelen van Debat Online veel gerefereerd wordt naar krantenartikelen. 

Zijn vraag voor Dhr. Van den Brink is dan ook hoe het staat met zijn ambitie voor het semi-wetenschappelijke 

karakter van het blad.  

 

Dhr. Van den Brink geeft aan allereerst de adviezen van de huidige commissie af te wachten en tot zich te 

nemen. Hij geeft aan het pseudowetenschappelijke, correctie semi-wetenschappelijke karakter van het blad 

erg belangrijk te vinden.  

 

Dhr. De Groot vraagt of Dhr. van den Brink al ervaring heeft met het schrijven voor het tijdschrift Debat.  

 

Dhr. Van den Brink geeft aan niet te hebben geschreven voor Debat, maar wel online artikelen voor the Time of 

Israel en Brexit Central.  

 

Dhr. Schyns vraagt aan Mevr. Neven wat voor merchandise-item zij het liefst uit zou willen brengen als 

commissaris Acquisitie.  

 

Mevr. Neven antwoordt dat zij hier nog hard over aan het nadenken is, maar heeft sterk het advies 

meegekregen van SPIL gele sokken.  

 

Dhr. vraagt aan Dhr. Van der Kruit of hij de volledige naam van IAPSS zou kunnen spellen. 

 

Dhr. Van der Kruit antwoordt met International Association for Political Science Students. 

 

Dhr. De Groot vraagt zich af wie zich van het kandidaatsbestuur beschouwt als de bastion van de Nederlandse 

politiek.  

 

Dhr. Van den Brink antwoordt dat hij die rol op zich zal nemen. Dit komt onder andere door een zeer 

historische gebeurtenis op het AlleJaarsWeekend, het atten van een literpak melk.  

 

Dhr. De Groot bedoelt echter meer de kennis van de Nederlandse politiek en vraagt hoeveel vrouwen er 

momenteel plaatsnemen in de Tweede Kamer.  

 

Dhr. Van den Brink antwoordt dat hij dacht dat er momenteel vijftig vrouwen in de Tweede Kamer zitten. 

 

Dhr. De Groot vertelt hem dat dit er negenenveertig zijn, doordat een dame van GroenLinks de Kamer reeds 

heeft verlaten. 

 

De ALV-Voorzitter vraagt of iemand een stemverklaring tegen de instemming van het k.b. bestuur wil indienen 

of iemand anders zich kandidaat wil stellen. Deze is er niet dus wordt er gecontinueerd met het punt decharges 

en installaties.  

 

13. Decharges en installaties 

Er zijn geen decharges dus wordt er direct doorgegaan naar de installaties. 

De ALV-voorzitter installeert mevrouw Neven als k.b. voorzitter en commissaris Acquisitie. 

De ALV-voorzitter installeert mevrouw Andriessen als k.b. secretaris en commissaris Promotie. 

De ALV-voorzitter installeert de heer Van der Kruit als k.b. penningmeester en commissaris IAPSS. 

De ALV-voorzitter installeert mevrouw Otten als k.b. commissaris Binnenland en Almanak. 

De ALV-voorzitter installeert mevrouw Nieuwenhuijsen als k.b. commissaris Buitenland. 

De ALV-voorzitter installeert mevrouw De la Croix als k.b. commissaris Onderwijs en Faciliteiten. 



15 
 

De ALV-voorzitter installeert de heer Van den Brink als k.b. commissaris Debat. 

 

14. W.v.t.t.k. 

Er zijn geen moties binnengekomen.  

 

15. Rondvraag 

Dhr. Giltay wil het 38ste bestuur veel succes wensen en kijkt uit naar een mooi en succesvol jaar. 

 

Dhr. De Groot vraagt zich af of het bestuur, de ALV en het CALVV ervan op de hoogte zijn dat hij het toch wel 

geestig vindt om drie achter- achter- achter- bet- achter- kleinkinderen heeft geproduceerd en dat hij het f.t. 

van harte wil feliciteren met hun aanstelling, ondanks dat zij nog niet eens weten hoe waanzinnig een 

bestuursjaar bij de SPIL is, zelfs al heeft iemand wellicht al wat meegekregen van een boyfriend? Daarnaast 

biedt dhr. De Groot zichzelf aan voor de functie van huisfotograaf van de SPIL en houdt hij zichzelf aanbevolen.  

 

Dhr. Park vraagt zich af of het 37ste h.t., het 38ste f.t., het CALVV en de ALV ervan op de hoogte zijn dat hij het 

37ste bestuur veel succes wilt wensen met de laatste loodjes, hij in het bijzonder de commissaris Buitenland en 

alle andere deelnemers van de Lange Reis de komende twee weken veel plezier en succes wilt wensen en 

stiekem wel een beetje trots is op zijn vriendinnetje? 

 

Dhr. Schyns vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het 37ste en het 38ste bestuur ervan op de hoogte zijn dat hij 

zijn complimenten zou willen uitspreken over de stukken die vanavond door het huidige bestuur zijn 

aangedragen en hij het 38ste f.t. bestuur veel succes wil wensen,in het bijzonder zijn twee achter- 

kleindochters? 

 

Dhr. Slabber merkt op dat hij dit veruit de beste ALV ooit vond.  

 

Dhr. Van den Brink bedankt de ALV voor hun vertrouwen in het 38ste bestuur en belooft zijn best te doen zijn 

functie zo goed mogelijk te vervullen. 

 

Mevr. De la Croix merkt op dat zij de ALV wilt bedanken voor alle felicitaties en spreekt uit dat zij enorm veel 

zin heeft in het aankomende jaar. 

 

Mevr. Nieuwenhuijsen zou graag ook de aanwezigen willen bedanken voor de felicitaties en het 37ste bestuur 

veel succes wilt wensen met de laatste loodjes. 

 

Mevr. Otten sluit zich aan bij haar voorgangers van het f.t. bestuur.  

 

Dhr. Van der Kruit vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het 37ste en het 38ste bestuur ervan op de hoogte zijn 

dat hij ook de ALV wilt bedanken voor de felicitaties, bedankt het 37ste bestuur voor hun harde inzet en zegt 

veel zin te hebben in het aankomende jaar? 

 

Mevr. Andriessen vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het 37ste en het 38ste bestuur ervan op de hoogte zijn 

dat zij ook de ALV wilt bedanken voor de felicitaties en zij uitkijkt naar het aankomende jaar? 

 

Mevr. Neven vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het 37ste en het 38ste bestuur ervan op de hoogte zijn dat zij 

heel blij is met de steun van de ALV en met veel vertrouwen het aankomende jaar ingaat?  

 

Mevr. Groenveld vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het f.t. 38ste bestuur en haar bestuursgenootjes ervan op 

de hoogte zijn dat zij trots is op de zeven mensen die voor haar zitten en zij ervan overtuigd is dat zij het 
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aankomend jaar geweldig gaan doen, hen een leuk jaar tegemoet wenst en zij veel zin heeft in deze zomer met 

mooie reizen in het vooruitzicht?  

 

Mevr. Van Vliet vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het f.t. 38ste bestuur en haar bestuursgenootjes ervan op 

de hoogte zijn dat zij het f.t. wilt feliciteren met hun instemming en dat zij hoopt dat iedereen gaat genieten 

van de Lange Reis naar Argentinië? 

 

Dhr. Maas vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het f.t. 38ste bestuur en zijn bestuursgenootjes ervan op de 

hoogte zijn dat hij het f.t. veel succes wilt wensen, veel vertrouwen in hen heeft, hij heel veel zin heeft in 

Buenos Aires en dat hij dhr. De Groot van harte kan aanbevelen als huisfotograaf? 

 

Dhr. Wesselink vraagt zich af of dhr. Giltay zijn artikel voor de vierde editie van Debat al af heeft? 

 

Mevr. Van Holst vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het f.t. 38ste bestuur en haar bestuursgenootjes ervan op 

de hoogte zijn dat zij enorm veel vertrouwen heeft in het 38ste, in het bijzonder in haar opvolgster Nicola en 

haar commissielid Rik en veel plezier heeft in de Lange Reis? 

 

Mevr. Bennami vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het f.t. 38ste bestuur en haar bestuursgenootjes ervan op 

de hoogte zijn dat zij het 38ste veel succes wil wensen en vertrouwen in hen heeft en veel zin heeft in alles wat 

nog gaat komen? 

 

Mevr. De Jong vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het f.t. 38ste bestuur en haar bestuursgenootjes ervan op 

de hoogte zijn dat zij veel vertrouwen heeft in het 38ste f.t. bestuur, met name in haar opvolgers Leonie en 

Rex, zij nog nooit zo heeft uitgekeken naar het uitwerken van ALV notulen en in het bijzonder de commissie 

Buitenland en haar bestuursgenootje Jan Willem veel succes en plezier wilt wensen de komende twee weken? 

 

Dhr. Van der Kooi vraagt zich af of de ALV, het CALVV, het f.t. 38ste bestuur en zijn bestuursgenootjes ervan op 

de hoogte zijn dat dit de meest prettige ALV van zijn leven is geweest, al is het maar omdat de commissaris 

Buitenland op deze manier nog wat kan bijslapen en het 38ste bestuur een heel mooi jaar te wachten staat en 

veel vertrouwen in hen heeft?  

 

16. Decharge der stemcommissie 

De ALV-Voorzitter dechargeert mevr. Klijn en dhr. Langevoort uit de Stemcommissie.  

 

17. Sluiting 

De ALV-Voorzitter sluit de vergadering om 20:53 uur.  
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EINDVERSLAG SPIL-BESTUUR 2017-2018 ‘SPIL GOING STRONG’ 
 
1. LANGETERMIJNDOELSTELLINGEN STUDIEVERENIGING VOOR POLITICOLOGEN IN LEIDEN 

 
In de statuten zijn de doelen van de vereniging vastgelegd. Deze luiden als volgt: 
De vereniging heeft als doel: 
1. a. het bijdragen tot een levendige gedachtewisseling over onderwerpen die in de studie Politieke 
Wetenschappen en daarbuiten de aandacht van politicologen behoeven; 
1. b. het bevorderen van contacten met universiteiten buiten Nederland in de ruimste zin des 
woords; 
1. c. het informeren over de mogelijkheden van stage en over de positie van de politicoloog op de 
arbeidsmarkt; 
1. d. het bevorderen van de informele contacten tussen politicologen. 
2. Zij tracht dit doel te bereiken door het organiseren van bijeenkomsten in de ruimste zin des 
woords, binnen- en buitenlandse excursies en de uitgaven van een blad. 
3. De vereniging is politiek neutraal. 
 
Dit zijn de fundamenten waarop het beleid van het 37e bestuur ‘SPIL going strong’ gebouwd is.  
 
 
2. VERENIGINGSBREDE DOELSTELLINGEN BESTUUR ‘SPIL going strong’ 
Je m’en fous – Mok Saib 
 
Het 37e bestuur heeft het afgelopen jaar de volgende drie verenigingsbrede doelstellingen 
gehanteerd. 
 
2.1 Verbinding 
Ook dit jaar was de SPIL niets geweest zonder haar leden. De activiteiten die georganiseerd zijn en de 
sfeer die gecreëerd is, zijn het resultaat van de harde inzet van de actieve leden van de SPIL. 
Verbinding was dit jaar dan ook op verschillende manieren een speerpunt. 
 
Allereerst heeft het bestuur haar best gedaan een open houding aan te nemen ten opzichte van de 
leden, hetzij in het hok, hetzij op activiteiten. Het was voor leden makkelijk om de bestuursleden aan 
te spreken of door hen aangesproken te worden. 
 
Een andere belangrijke manier om leden aan de SPIL te binden is het creëren van commissieplaatsen. 
Met in totaal 83 verschillende commissieleden, zijn er veel plekken in commissies geweest voor de 
leden. Het was tevens niet alleen de kwantiteit, maar ook de kwaliteit die dit jaar hoog lag. De 
commissieleden hebben in hun commissies meer vrijheid en zelfstandigheid gekregen, waardoor zij 
zich goed konden ontwikkelen.  
 
Met de introductie van de Engelstalige studie IRO in Den Haag is ook de verbinding van twee talen en 
twee steden een belangrijk punt op de agenda geweest. Het bestuur heeft het als een belangrijke 
taak gezien om zowel de Nederlandstalige als de Engelstalige IRO-studenten actief te betrekken bij 
de SPIL en ervoor te zorgen dat de Leidse en de Haagse studenten samen één SPIL-gemeenschap 
blijven vormen. Door alle commissies, met uitzondering van de commissie Binnenland, open te 
stellen voor internationale studenten, is een goede stap gezet richting de integratie van 
internationale studenten bij de SPIL. Verder is meer dan de helft van de SPIL-activiteiten Engelstalig 
geweest en was de voertaal op alle reizen Engels.  
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Er zijn dit jaar goede stappen gezet richting de binding van de internationale leden aan de SPIL, maar 
het bestuur erkent ten volle dat er op dit vlak nog voldoende ruimte voor verbetering bestaat. Het is 
aan volgende besturen - elk met een andere, nieuwe kijk op de kwestie - om onder meer met de 
kennis die dit jaar vergaard is, de integratie van internationale studenten bij de SPIL verder te 
ontwikkelen. Met het aanstellen van drie IRO-studenten in het 38ste bestuur, verwacht het 37ste 
bestuur een sterke verbetering in de verhouding tussen de SPIL en IRO-studenten. 
 
Tenslotte heeft het bestuur zich dit jaar ingespannen om alumni en masterstudenten actief bij de 
SPIL te betrekken. Zo zijn er, onder andere voor de masterstudenten, twee carrière-activiteiten 
georganiseerd. De alumni van de SPIL zijn enerzijds benaderd om als spreker op verschillende 
activiteiten en anderzijds werkt het SPIL-bestuur sinds dit jaar samen met het instituutsbestuur aan 
het programma Life after Political Science, dat speciaal gericht is op het samenbrengen van master- 
en bachelorstudenten met alumni, om zo hun netwerk en visie uit te breiden. 
 
2.2 Ontwikkeling 
Een student is een student op verschillende manieren. Allereerst wordt een student gekenmerkt 
door diens studerende leven op de universiteit en deelname aan het studentenleven op borrels en 
feesten. Het zou echter zonde zijn om hier met de opsomming te stoppen: er wordt immers 
voorbijgegaan aan de meer professionele kant van het leven van een student. Men denke hierbij aan 
leerzame, extra-curriculaire activiteiten, zoals een Honours Programma, een tweede studie en 
commissiewerk. 
 
Het bestuur heeft getracht het doel van ontwikkeling te bereiken door commissies vrijer te laten in 
hun werk. De commissarissen hielden veelal toezicht op hun commissies, maar stelden zichzelf ten 
doel zoveel mogelijk aan hun commissie over te laten en sturing te geven waar nodig. Door zelf de 
grote lijnen aan te geven, maar verder de commissie aan het roer te laten, waren de commissarissen 
in staat hun commissie vorm te geven op een manier die hun persoonlijke visie oversteeg. Het 
voordeel was dus tweeledig. Enerzijds hadden de commissarissen meer tijd zich te richten op de 
grote lijnen en algemene bestuurstaken en anderzijds floreerden de commissies vanwege de vele 
vernieuwende ideeën van commissieleden. De commissies Promotie, Almanak en de Debat 
internetredactie hadden een eigen voorzitter en de commissies Promotie, Buitenland, Almanak, 
Debat eindredactie en internetredactie beschikten over een vaste notulist. Binnen de commissie 
Buitenland werd tevens per reis een penningmeester aangesteld. Daarnaast waren ook dit jaar de 
AJW- en EJW-commissie zelfstandig. 
 
Verder is een aantal activiteiten speciaal gericht geweest op vaardigheden die de commissieleden 
kunnen gebruiken bij hun commissiewerk en daarbuiten. De workshops ‘Mediatraining’, ‘Debatteren’ 
en ‘Effectief Studeren’ van de commissie Onderwijs zijn hier goede voorbeelden van. 
 
2.3 Toekomst & traditie 
De studie IRO heeft zich succesvol gevestigd op de Wijnhaven en het aankomende collegejaar 
worden ongeveer 700 nieuwe IRO-studenten verwacht. Het is voor de SPIL belangrijk om mee te 
ontwikkelen met de trend van internationalisering die op de Universiteit Leiden merkbaar is. 
Tegelijkertijd is het zaak dat men de wortels van de SPIL niet uit het oog verliest. Er dient een balans 
gevonden te worden tussen toekomst en traditie. 
 
Om de toegankelijkheid te waarborgen heeft meer dan de helft van de SPIL-activiteiten in het Engels 
plaatsgevonden. Activiteiten die volgens het bestuur kwalitatief sterker zouden zijn in het 
Nederlands, waren Nederlandstalig. Hetzelfde geldt voor artikelen in Debat, Debat online, de 
promotie via Facebook, de nieuwsbrief en de almanak. Ook over de verhouding van activiteiten in 
Leiden en Den Haag heeft het bestuur het hele jaar zorgvuldig nagedacht. Activiteiten die typisch 
Leids waren, men denke hierbij aan het Leidsch Debat, de dieslezing en het gemeentedebat, bleven 
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in Leiden. Die activiteiten die bij uitstek interessant zouden kunnen zijn voor de nieuwe groep 
studenten in Den Haag, werden daar gehouden. Voorbeelden hiervan zijn activiteiten als Shape Your 
Future en de bestuursinteresseborrel. 
 
Het SPIL-bestuur heeft zich dit jaar nog verder gewaagd aan digitalisering van de vereniging. Zo heeft 
de commissaris Debat dit jaar het compleet nieuwe platform ‘Debat online’ opgericht. Samen met 
haar internetredactie heeft de commissaris zorg gedragen voor het plaatsen van in totaal 43 online 
artikelen en de succesvolle promotie hiervan. De ontvangst van dit nieuwe medium van de SPIL was 
positief. Eén artikel is zelfs opgevangen door een externe partij en heeft door deze promotie zo’n 
10.000 views gekregen. Door de papieren versie van Debat te behouden heeft de commissaris Debat 
oog gehad voor zowel toekomst als traditie. 
 
Het SPIL-bestuur heeft dit jaar voor het eerst te maken gekregen met internationale leden. Dit jaar is 
dan ook een jaar geweest van vallen en opstaan en het is duidelijk geworden welke discrepanties er 
bestaan tussen de wensen van de Nederlandse studenten en die van de internationale studenten. 
Leiden en Den Haag verschillen sterk wat betreft hun aanbod voor studenten. Waar het Leidse leven 
draait om verenigingen, is en blijft Den Haag vooral een stad voor de werkzame bevolking. Het 
studentenleven is nog niet goed ontwikkeld en komt duidelijk op een tweede plek. Veel 
internationale studenten, die zonder veel houvast in Nederland zijn komen wonen, voelen zich 
gedesillusioneerd, wanneer zij als gevolg van het gebrek aan mogelijkheid, avond na avond geen 
reden hebben hun huis uit te komen. Het is dus zaak, hoewel dit niet de verplichting van de SPIL is, 
bij de Universiteit Leiden en de Leidse en Haagse studentenverenigingen aan te kloppen en hen aan 
te sporen het studentenleven in Den Haag uit te breiden tot een niveau dat een betere verhouding 
biedt tussen Den Haag als ‘grote-mensenstad’ en Den Haag als studentenstad. Verder is gebleken dat 
het belangrijk is de vaak hoge verwachtingen van internationale studenten bij te stellen, wat betreft 
het aantal avonden dat de SPIL activiteiten aanbiedt. Op die manier weten internationale studenten 
wat zij van de SPIL mogen verwachten en andersom. 
 
Een andere manier waarop het bestuur heeft gewerkt aan toekomst en traditie, is door het 
onderzoeken van een zelfstandige commissiestructuur binnen de SPIL. Met behulp van de Raad van 
Advies, de ALV, oud-bestuursleden en een taakgroep, heeft het 37e bestuur haar best gedaan zo 
representatief mogelijk een gezamenlijke visie uit te brengen op de kwestie. Op deze manier hoopt 
het bestuur te bewerkstelligen dat er spoedig een knoop wordt doorgehakt, aangaande een kwestie 
die reeds jarenlang binnen SPIL-besturen speelt. Er zijn voor het volgende bestuur drie mogelijke 
toekomstscenario’s beschreven, tussen welke zij moeten gaan kiezen. Twee scenario’s zijn een stap 
richting verzelfstandiging van de commissies van de SPIL. Scenario 1 is de complete verzelfstandiging 
van SPIL-commissies, die gepaard gaat met aanpassingen in de opmaak van het SPIL-bestuur. 
Scenario 2 is een gedeeltelijke verzelfstandiging van de SPIL-commissies op een manier die de 
huidige opmaak van het SPIL-bestuur relevant houdt. Scenario 3 is het vasthouden aan de manier 
waarop zaken de afgelopen jaren zijn gegaan. De verder uitgewerkte scenario’s zijn te vinden in de 
notulen van de Instemmings-ALV. 
 
 
3. VOORZITTER & COMMISSARIS ACQUISITIE 
 
3.1 Voorzitter 
“No thing just happens” - Paul Maas et al. 
 
3.1.1 Intern 
Het afgelopen jaar is de hoofdtaak van de voorzitter geweest om leiding te geven aan het bestuur en 
ervoor te zorgen dat de individuele beleidsdoelen werden behaald, zonder de algemene 
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beleidsdoelen uit het oog te verliezen. Middels wekelijkse bestuursvergaderingen en regelmatige 
persoonlijke gesprekken hield de voorzitter overzicht over en was hij op de hoogte van ieders 
bezigheden. Op de bestuursvergaderingen werd alles wat er speelde besproken, opdat alle taken 
tijdig en door het juiste bestuurslid konden worden opgepakt. Verder stonden de bestuursleden 
altijd voor elkaar klaar om, indien nodig, een taak over te nemen van een bestuursgenoot. Dankzij de 
persoonlijke evaluatiegesprekken kreeg de voorzitter hoogte van hoe het op persoonlijk niveau liep. 
Tijdens deze gesprekken konden beide partijen in vertrouwen eventuele problemen bespreken en 
opbouwende kritiek op elkaar leveren. 
 
3.1.2 Extern 
De prioriteit van de voorzitter lag dit jaar bij de externe vertegenwoordiging van de SPIL bij alle 
relevante instanties en bij andere studieverenigingen in Leiden en daarbuiten. De belangrijkste 
externe organen waren dit jaar het Platform voor Politicologen (PvP), het overleg met de 
gangverenigingen van de FSW (VerO) en het Studieverenigingen Overleg Platform (StOP). Daarnaast 
heeft de voorzitter dit jaar plaats genomen in de Nationale Kring voor Wetenschap der Politiek 
(NKWP).  
 
Het meest waardevolle externe contact dat de voorzitter dit jaar heeft gehad is het contact met het 
StOP. Het StOP heeft de SPIL veel verschillende dingen weten te bieden, zoals informatieverstrekking 
op verscheidene gebieden, representatie van de SPIL richting de Commissie Overlap en een platform 
om makkelijk met bestuursleden van andere studieverenigingen in contact te komen. Zo heeft het 
SPIL-bestuur een aantal themabijeenkomsten van het StOP bijgewoond. Deze bijeenkomsten gingen 
onder meer over acquisitievoering en de AVG-wetgeving. De voorzitter nam binnen het StOP tevens 
plaats als lid van de kascommissie. 
 
Vanuit het PvP is dit jaar wederom het PiP-congres georganiseerd. Daarnaast heeft het PvP zelf een 
activiteit georganiseerd, gericht op het samenbrengen van de leden van de vier 
politicologieverenigingen van Nederland. Deze activiteit vond in Leiden plaats en was met zo’n vijftig 
deelnemers een mooi begin van wat hopelijk traditie wordt. Door het VerO bleef de voorzitter goed 
op de hoogte van wat er dit jaar speelde op universitair en facultair niveau. Met het VerO is dit jaar 
tevens een gangverenigingenborrel georganiseerd voor alle studenten van de FSW. Bij de NKWP 
heeft de voorzitter dit jaar plaatsgenomen als student-lid. Deze functie is vrijelijk in te vullen en heeft 
vooral als doel de gemiddelde politicologiestudent te vertegenwoordigen binnen de gemeenschap 
van hoogleraren en professoren in de politieke wetenschap. 
 
3.1.3 Overige activiteiten 
Vanzelfsprekend heeft de voorzitter zich dit jaar open opgesteld naar leden en derden. Zo was hij 
altijd benaderbaar voor een opmerking, een suggestie of een kop koffie. Net als voorgaande jaren 
heeft de voorzitter samen met zijn tweede rechterhand, de commissaris Buitenland, de Actieve 
Ledendag georganiseerd. De dag begon met outdoor lasergamen in een stadsbos in Den Haag. Vanaf 
hier reisde de groep actieve SPIL-leden af naar het USC, om daar met zijn allen te barbecueën. De 
mooi geslaagde Actieve Ledendag werd afgesloten met een voor iedereen toegankelijk SPIL-feest in 
de Next.  
 
3.2 Commissaris Acquisitie 
“I work all night, I work all day to pay the bills I have to pay” - ABBA - Money Money Money 
 
3.2.1 Commissie 
De uitbreiding van de commissie Acquisitie naar zes commissieleden is minder eenvoudig gebleken 
dan verwacht. Hoewel de commissie dit jaar beschikte over meer mankracht, ontbrak het door de 
veelheid van personen zo nu en dan aan slagkracht. De commissaris heeft zijn opvolger dan ook 
aangeraden het aantal commissieleden van de commissie Acquisitie stevig terug te brengen. Het 
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werkte dit jaar goed om de commissie op te delen in een ‘sub’ Leiden en een ‘sub’ Den Haag. Zo 
konden alle commissieleden partners benaderen in hun eigen studiestad en bleef er overzicht over 
de aangeschreven partijen. De commissieleden werden veelal vrijgelaten in hun werkzaamheden. Zij 
gingen ofwel alleen, ofwel met de commissaris langs bij potentiële partners. De commissaris had 
voornamelijk één op één contact met zijn commissieleden. Hoewel de invulling en opbouw van de 
commissie het lastig maken gezamenlijk als één commissie te werk te gaan, gaf de persoonlijke 
samenwerking tussen commissaris en commissieleden een interessante invulling aan de bezigheden 
van de commissie. Deze manier van werken is dan ook een aanrader voor de volgende commissaris 
Acquisitie. 
 
3.2.2 Partners 
De commissaris Acquisitie kijkt met trots terug op een geslaagd jaar van acquisitie. De samenwerking 
met AthenaStudies is ook dit jaar voortgezet. Hoewel er aan het begin van het jaar moeilijkheden 
waren omtrent zaalhuur voor commerciële partijen op de FSW, heeft de commissaris de afspraken 
met AthenaStudies weten vast te houden op een manier die voordelig is gebleken voor beide 
partijen. Ook de contracten die vorig jaar zijn gesloten met Eazie, Publieke Versnellers en Joorit zijn 
dit jaar voortgezet. De commissaris Acquisitie heeft daarnaast veel nieuwe contacten gelegd. Zo 
heeft de commissaris Acquisitie een sponsorovereenkomst gesloten met boodschappenservice 
Sjoprz.nl, uitzendbureau Inhuren.nl en online vergelijkers zoals Independer en Overstappen.nl. Met 
dank aan al deze overeenkomsten, is het de commissaris Acquisitie gelukt zijn target van 2000 euro 
te behalen en zelfs boven dit doelbedrag uit te komen. De commissaris kijkt met tevredenheid terug 
op de groei van de functie Acquisitie binnen het bestuur en de groeiende winsten die hieruit 
voortkomen. Hij acht het daarom mogelijk dat de komende jaren de inkomsten uit Acquisitie nog 
verder kunnen groeien.  
 
In ogenschouw nemende dat de klandizie voor analoge promotie ieder jaar zienderogen afneemt en 
met het oog op de maatschappelijke digitalisering, heeft de commissaris Acquisitie besloten mee te 
gaan met zijn tijd, voor zover zijn functie dat toeliet. Hij heeft dit jaar, in samenspraak met en met 
behulp van de commissaris ICT, promotionele banners op de SPIL-website geplaatst. De banners 
waren dit jaar reeds goed voor 575 euro. De commissaris Acquisitie is gaandeweg te weten gekomen 
dat de SPIL meer geld voor een promotie op site kan vragen, wanneer de Search Engine 
Optimization-waarde (SEO-waarde) van spilplaats.nl hoger is. Deze waarde geeft aan hoe vindbaar de 
site en haar banners zijn via online zoekmachines. De SEO-waarde van de website is met bepaalde 
stappen relatief makkelijk te verhogen. De commissaris Acquisitie raadt zijn opvolger dan ook aan om 
deze stappen te onderzoeken en zo de onderhandelingspositie van de SPIL ook online te versterken. 
 
Helaas kunnen in de begroting bij de post Acquisitie alleen de harde inkomsten worden 
weergegeven. Desalniettemin is het de moeite waard te benoemen dat de commissaris Acquisitie 
meer heeft bereikt dan het inzamelen van de ten doel gestelde 2000 euro. Zo heeft de commissaris 
Acquisitie aan het begin van het jaar samen met de commissaris Almanak een deal gesloten met 
drukker PerfectBook voor 10 procent korting op de almanak van dit jaar en komend jaar. Hiermee 
wordt dit jaar zo’n 360 euro bespaard en volgend jaar zal het om een vergelijkbaar bedrag gaan.  
 
Daarnaast heeft de commissaris Acquisitie samen met de commissaris Onderwijs een nieuw 
boekencontract gesloten met Studystore. Het is hen gelukt de samenwerking voort te zetten en zelfs 
meer inkomsten voor de SPIL te bedingen. De SPIL krijgt de komende vier jaar 7,5 procent provisie en 
14 procent korting op Engelstalige boeken en 5 procent korting op Nederlandstalige boeken. De SPIL 
ontvangt dus van de omzet van Studystore een half procentpunt meer dan voorheen. Daarnaast 
krijgt ieder SPIL-bestuur van Studystore de bewegingsvrijheid de in totaal 21,5  procentpunten naar 
eigen inzicht te verdelen over post ‘provisie’ en ‘korting’. Met de toename in provisie en een sterk 
groeiende studentenpopulatie die haar boeken bij de SPIL aanschaft, verwacht de commissaris een 
stijging in de inkomsten uit Studystore. 
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3.2.3 Merchandise 
Dit jaar heeft de commissie Acquisitie één merchandise-product op de markt gebracht: de SPIL-
paraplu. Deze paraplu is meermaals gepromoot tijdens het EJW en op een SPIL-borrel in Den Haag in 
stamcafé ‘De Paraplu’. Verder heeft de commissaris Acquisitie met hulp van de commissaris 
Promotie merchandise van vorige jaren gepromoot in Debat.  
 
In verband met het geld dat op de spaarrekening van de SPIL staat, de ruimte die in de kasten van de 
SPIL ontbreekt en de klandizie die voor SPIL-artikelen bestaat, raadt de commissaris Acquisitie aan 
zijn opvolger aan om volgend jaar ook slechts één merchandise-product op de markt te brengen. Het 
is dan ook zaak dit product op tijd in het jaar op de markt te brengen en deze gedurende de rest van 
het jaar goed te promoten, opdat zoveel mogelijk producten snel worden verkocht. 
 
Verder heeft de commissaris Acquisitie dit jaar zorggedragen voor de introductie van oud-
besturenspeldjes. Bovendien, daar de voorraden dreigden op te raken, heeft de commissaris dit jaar 
een grote lading SPIL-dassen, SPIL-strikjes, SPIL-bretels, SPIL-zelfstrikkers en SPIL-tasjes besteld. 
Vanwege de grote bestelling kon dezelfde goede prijs voor alle merchandise vastgehouden worden. 
 
Tenslotte heeft de penningmeester dit jaar alle resterende SPIL-powerbanks en SPIL-zonnebrillen 
opgekocht. Op deze manier konden de producten respectievelijk worden opgeruimd ofwel als 
cadeau worden meegegeven aan sprekers en nieuwe leden.  
 
3.2.4 Samenwerking 
De voorgenomen samenwerking met de gangverenigingen is dit jaar helaas niet van de grond 
gekomen. De commissaris Acquisitie heeft dit jaar twee keer een overleg georganiseerd met de 
portefeuillehouders Acquisitie van Labyrint, Emile en Itiwana, maar hieruit is niets concreets 
voortgekomen. Vanuit het StOP werd afgelopen jaar meermaals het Acquisitie Overleg 
georganiseerd. Tijdens dit overleg is er ruimte voor de studieverenigingen om tips en trucs uit te 
wisselen. Het is tijdens deze bijeenkomsten gegaan over de structuur van commissies Acquisitie van 
de verschillende verenigingen, over potentiële partners voor de verschillende verenigingen en over 
het opstellen van professionele contracten. De bijeenkomsten waren een bron van inspiratie voor de 
commissaris Acquisitie en het is dan ook zijn hoop dat de commissaris Extern van het volgende StOP-
bestuur deze themabijeenkomsten opnieuw gaat organiseren. 
 
 
4. SECRETARIS & COMMISSARIS IAPSS 
“Mindeh, doe nou eens rustig” - Paul Maas 
 
4.1.1 Ledenbestand 
Ook dit jaar heeft de secretaris zich ingezet om het ledenbestand zo goed mogelijk op orde te 
houden. Het programma PC leden is geüpdatet naar de nieuwste versie, wanbetalers zijn uit het 
bestand verwijderd, er worden regelmatig back-ups gemaakt die op een externe harde schijf worden 
opgeslagen en leden worden bij inschrijving gecategoriseerd op afstudeerrichting, wat resulteert in 
een duidelijk overzicht in studieverhoudingen binnen de vereniging. Op dit moment telt de SPIL (x) 
leden en (x) reünisten. Hieronder vallen (x) studenten Politicologie, (x) studenten Internationale 
Betrekkingen en Organisaties, (x) studenten International Relations and Organisations, waaronder (x) 
internationale studenten en (x) nieuwe studenten Internationale Politiek*.  

 
* Wegens technische falen was het tot op moment van schrijven niet mogelijk overzicht te krijgen van 
de exacte ledenaantallen. Deze zullen tijdens de Algemene Ledenvergadering zelf worden 
gepresenteerd.  
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Het afgelopen jaar stuitte de secretaris op een aantal tijdrovende taken in het verwerken van nieuwe 
inschrijvingen. Dit had voornamelijk betrekking op het registreren van de grote groep nieuwe 
internationale leden, maar had ook te maken met papieren inschrijfformulieren die werden gebruikt. 
Inspelend op dit laatste, is samen met de aankomend secretaris besloten om dit jaar nieuwe 
inschrijvingen enkel via de website of via offline formulieren te voltooien en geen papieren 
inschrijfformulieren meer te gebruiken. Op deze manier zal de aankomend secretaris veel tijd 
worden bespaard bij het verwerken van alle nieuwe aanmeldingen en wordt het de secretaris 
gemakkelijker gemaakt overzicht te houden over alle inschrijvingen en het nieuwe privacybeleid te 
handhaven. Daarnaast ondervond de secretaris het probleem dat de inschrijving van tientallen 
internationale studenten niet direct voltooid kon worden, omdat zij (nog) niet beschikten over een 
geldig rekeningnummer. Zij hebben hun contributie alsnog kunnen betalen door het bedrag zelf over 
te maken of de betaling af te handelen via iZettle. Dit betekent echter wel dat deze leden niet in het 
ledenbestand staan, wat een aantal moeilijkheden met zich mee brengt. Zo is een jaarlijkse 
automatische incasso voor de contributie niet mogelijk, moet hun lidmaatschap jaarlijks handmatig 
worden verlengd, krijgen deze leden niet automatisch het Debat toegestuurd en wordt het goed 
overzicht houden over het ledenbestand een stuk lastiger. Voor nu wordt alles zo zorgvuldig mogelijk 
bijgehouden in verschillende lijsten, maar dit is verre van ideaal. Helaas is er nog geen passende 
oplossing gevonden voor dit terugkerende probleem. De secretaris hoopt dat haar opvolgster zich 
aankomend jaar zal inspannen om op zoek te gaan naar een duurzamere oplossing voor dit 
probleem. 

4.1.2 Algemene Ledenvergaderingen en de WHALV 
Het afgelopen jaar werd het advies van de Werkgroep Hervorming Algemene Ledenvergaderingen 
(de WHALV) voor de Algemene Ledenvergaderingen zo goed mogelijk nageleefd. Echter ondervond 
het bestuur dit jaar toch enige moeilijkheden in het behalen van het aanwezigheidsquorum. Dit had 
te maken met verschillende factoren. Allereerst werd het door de komst van de studie International 
Relations and Organizations een stuk lastiger om een geschikt moment te vinden, aansluitend op de 
eerstejaars colleges in zowel Leiden als Den Haag, waarop de ALV’s konden plaatsvinden. Daarnaast 
werden commissieleden in het algemeen geacht bij de ALV’s aanwezig te zijn om er zeker van te zijn 
dat het aanwezigheidsquorum zou worden behaald, maar moest het bestuur rekening houden met 
het feit dat veel IRO-studenten vanuit Den Haag naar Leiden moesten komen en dat de 
internationale studenten geen reisvergoeding krijgen. Voor deze leden gold dat zij desalniettemin 
werden gevraagd aanwezig te zijn, maar dat het bestuur zeker begrip kon opbrengen wanneer het 
commissielid om een van de hierboven genoemde redenen niet bij een ALV aanwezig kon zijn. 
Bovendien heeft het bestuur het afgelopen jaar twee extra (hervattings-) ALV’s moeten organiseren, 
omdat de bijeenkomsten door het grote aantal agendapunten, gebrek aan tijd en de doorgaans 
kritische doch constructieve houding van de ALV, niet op een avond afgerond konden worden. 
Omdat deze extra vergaderingen niet gepland waren en op korte termijn georganiseerd moesten 
worden, kon er maar weinig rekening worden gehouden met colleges, tentamens en paperdeadlines 
van de leden en hadden zij vaak al andere afspraken staan, resulterend in een relatief lage opkomst. 
De secretaris hoopt in het vervolg een hogere opkomst te mogen zien tijdens ALV’s, maar verwacht 
dat veel van deze uitdagingen zullen blijven bestaan. Het aankomend bestuur zou wellicht kunnen 
kijken of de Beleids-ALV en Tussentijdse-ALV in plaats van op de FSW op een externe locatie 
gehouden kunnen worden, zodat het bestuur minder aan tijd gebonden is. Door statutaire 
verplichting werden alle ALV’s gehouden in Leiden. Naast deze ALV’s zijn er ook IRO information 
meetings georganiseerd in Den Haag. Deze bijeenkomsten boden de gelegenheid de IRO-studenten 
extra te informeren over de SPIL en de toekomst van IRO binnen de SPIL. De information meetings 
zullen verder worden toegelicht onder het punt commissaris IRO.  

Sinds de SPIL dit jaar een groot aantal internationale leden rijker is geworden door de komst van de 
nieuwe studie International Relations and Organizations, heeft het bestuur zich ingespannen een zo 
passend mogelijke taalstructuur te vinden voor de Algemene Ledenvergaderingen, waarin een balans 
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tussen het Nederlands en het Engels gevonden moest worden. Hierin stond de afweging tussen de 
toegankelijkheid van de vergaderingen voor alle leden en de kwaliteit van de discussie centraal. Het 
bestuur heeft ervoor gekozen haar beleid naar het Engels te vertalen, zodat ieder lid op een 
gelijkwaardige manier kennis kan nemen van het bestuursbeleid en de gang van zaken. Tevens is 
besloten per ingang van de Tussentijdse-ALV dat de voorzitter van de Algemene Ledenvergadering de 
vergadering in beide talen zal leiden. Dit houdt in dat de opening, sluiting en de algemene 
opmerkingen in twee talen naar de leden gecommuniceerd zal worden. De ALV-voorzitter zal echter 
de Nederlandstalige vragen verder in het Nederlands in behandeling nemen en de Engelstalige 
vragen in het Engels. Deze vorm van tweetaligheid wordt door het bestuur gezien als de juiste balans. 
Desalniettemin zal er in de komende jaren met eenzelfde kritische blik naar deze kwestie gekeken 
moeten worden, aangezien de balans tussen Nederlandse en internationale studenten in de 
komende jaren naar alle waarschijnlijkheid zal veranderen. 

Bovendien is het Huishoudelijk Reglement aangepast en zijn taalfouten verwijderd.  

4.1.3. Alumni 
In samenwerking met de commissaris Onderwijs heeft de secretaris dit jaar geprobeerd voldoende 
aandacht te schenken aan het betrekken van alumni bij de vereniging. Een groot aantal alumni is 
aangeschreven en uitgenodigd te komen spreken tijdens de Shape Your Future carrière-avonden. De 
secretaris heeft tevens getracht het Alumni Mentor Netwerk zo goed mogelijk bij de leden onder de 
aandacht te brengen, door onder meer bij deze stand te staan op de Shape Your Future avond. 
Daarnaast heeft de secretaris meerdere alumni overleggen bijgewoond met verschillende 
bestuursleden van de gangverenigingen, alumni-coördinators en communicatieadviseurs van de 
faculteit. Tijdens deze vergaderingen werden de activiteiten wat betreft alumni van alle 
gangverenigingen doorgenomen en werd er kennis uitgewisseld. Bovendien zal het door de faculteit 
ter beschikking gestelde bedrag van 2500 euro geïnvesteerd worden in het nieuwe project “Leven na 
Politieke wetenschap - Life after Political Science”, in samenwerking met het instituut Politieke 
Wetenschap. Het betreft hier een reeks (lunch)bijeenkomsten waarbij politicologie studenten in 
contact kunnen komen met alumni van deze opleiding, met het uiteindelijke doel de studenten nog 
beter voor te bereiden op de arbeidsmarkt. Op dit moment wordt er nog druk gewerkt aan het 
verdere vormgeven van dit project.          

4.1.4 Oud-besturenborrel 
In maart heeft de secretaris een oud-besturenborrel georganiseerd, een bijzondere avond om oud-
bestuursleden te bedanken voor hun inzet voor de vereniging. Tot in de kleine uurtjes werden er 
mooie herinneringen opgehaald en sterke verhalen uitgewisseld. Ondanks de uiteindelijk hoge 
opkomst, raadt de secretaris haar opvolgster aan de oud-besturenborrel op een vrijdag te laten 
plaatsvinden, mocht deze aankomend jaar opnieuw georganiseerd worden.  

4.1.5 Algemene Verordening Gegevensbescherming (AVG) 
Op 25 mei is de nieuwe privacywet, de Algemene Verordening Gegevensbescherming, ingegaan. De 
secretaris en commissaris ICT hebben zich in de voorafgaande maanden ingezet de vereniging voor te 
bereiden op de veranderingen die de nieuwe regels meebrachten voor de vereniging. Zo heeft de 
SPIL nu een uitgebreid privacybeleid, waarin onder meer beschreven staat welke persoonsgegevens 
wanneer worden opgevraagd, waar deze worden opgeslagen en hoe de gegevens worden verwerkt. 
Het nieuwe privacybeleid is direct op 25 mei naar de leden verstuurd en die hebben op deze manier 
kennis kunnen nemen van het nieuwe reglement dat de SPIL sindsdien handhaaft. Nieuwe leden 
worden verplicht actief akkoord te gaan met zowel de algemene verenigingsvoorwaarden, de 
automatische incasso voor de contributie en het nieuwe privacybeleid. Bovendien heeft de secretaris 
samen met haar opvolgster een grote opruiming gehouden in de (computer)archieven van de 
vereniging en zijn alle (gedateerde) documenten vernietigd waarop persoonsgegevens vermeld 
stonden. Hierbij is onderscheid gemaakt in documenten met of zonder administratieve of financiële 
bewaarplicht en is er gekeken of documenten van essentiële waarde waren om te archiveren. 
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Daarnaast wordt de harde schijf vanaf nu bewaard in een afgesloten kast, probeert het bestuur er zo 
goed mogelijk voor te zorgen dat er geen persoonsgegevens in het hok rondslingeren - men denke 
bijvoorbeeld aan geretourneerde Debatten - en hun computerschermen worden altijd vergrendeld. 
De secretaris vertrouwt haar opvolgster erop zorgvuldig om te gaan met persoonsgegevens van 
leden.  

 

4.2 Commissaris IAPSS 

‘It’s one big family again!’ – Wilfred Josue 

4.2.1 IAPSS 
Eind april is een delegatie van maar liefst 22 SPIL’ers afgereisd naar Parijs om daar het IAPSS 
Wereldcongres bij te wonen, dat dit jaar in het teken stond van Diversity and Globalization. 
Voorafgaand aan de reis vond er een pre-IAPSS activiteit plaats, welke werd verzorgd door Nicolas 
Blarel. Dhr. Blarel gaf een lezing in het teken van het thema van het Congres. Aansluitend vond het 
pre-IAPSS diner plaats te restaurant Le Connaisseur. Bovendien heeft het bestuur door het 
succesvolle financiële jaar besloten dit jaar een SPIL-bijdrage toe te kennen aan de reis.  

Helaas bleek ook dit jaar de organisatie binnen IAPSS verre van perfect. Pas op de dag van aankomst 
werd het programma bekend gemaakt en werd er tevens aangekondigd dat door protesten de 
locatie van het congres niet meer beschikbaar was. De nieuwe locaties van de dag werden diezelfde 
ochtend aan de deelnemers doorgegeven. Een logistieke nachtmerrie dat er desondanks wel voor 
heeft gezorgd dat de deelnemers veel hebben gezien van de prachtige stad. Buiten de deelname aan 
het congres had de commissie een extra, informeel programma in elkaar gezet waarbij bijna iedere 
keer alle deelnemers aanwezig waren. Tevens bleek de IAPSS begroting veel gebreken te kennen, 
waarop de commissaris vervolgens contact heeft proberen op te nemen met het IAPSS bestuur. Na 
een vijftal herinneringsmails met daarin het verzoek tot opheldering en verklaring betreffende de 
begroting en het verenigingslidmaatschap van SPIL, heeft het IAPSS bestuur tot op heden niets van 
zich laten horen.  

Afgelopen jaar bleek er onder de studenten, in het bijzonder onder IRO-studenten, veel 
enthousiasme te zijn over IAPSS. Investeren in grotere bekendheid en het promoten van het congres 
onder de leden blijft in de ogen van de huidige commissaris een noodzaak. Nog steeds is de 
commissaris ervan overtuigd dat IAPSS een erg interessant platform kan zijn voor Politicologie 
studenten, maar verzoekt haar opvolger wel vroegtijdig contact op te nemen met het IAPSS bestuur 
en kritisch en betrokken te blijven bij ontwikkelingen binnen IAPSS. Een manier waarop de SPIL 
aankomend jaar in ieder geval meer betrokken zal zijn bij IAPSS dan voorheen, is om het feit dat de 
commissaris Buitenland, en voormalig IAPSS commissielid, plaats heeft genomen in de Supervisory 
Committee van IAPSS. 

 

5. PENNINGMEESTER & COMMISSARIS PROMOTIE 

5.1. Penningmeester 
‘There was no safety. There was no pride. All there was, was money. Everything became money, and 
money became everything.’ - Terry Pratchett  
 
5.1.1. KasCo 
Het kasverslag is als bijlage aan het ALV-boekje toegevoegd. 
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5.1.2. Contributie 
Doordat in voorgaande jaren vaak is gebleken dat het innen van de jaarlijkse contributie enige 
problemen met zich mee kan brengen, zijn de secretaris en de penningmeester vroeg begonnen met 
het proces. Hierdoor is de inning van de contributie voorspoedig verlopen. Bovendien bleken de 
inkomsten die zijn behaald uit de contributie hoger te zijn dan verwacht. De afgelopen twee jaar is er 
een wanbetalers marge van 10 procent gehanteerd, deze bleek echter in beide gevallen te ruim te 
zijn geweest. De leden door wie de afschrijving gestorneerd is of bij wie die mislukt is, zijn door de 
penningmeester gemaild en verzocht het verschuldigde bedrag over te maken. De kleine groep die 
na meerdere malen geen gehoor gaf, is uit het ledenbestand verwijderd en geen lid meer van de 
SPIL. De inning bij de leden met een niet-Nederlandse bankrekening is door veel voorbereiding ook 
goed verlopen. 
 
Aan de opvolger is dan ook meegegeven om komend jaar weer nauwkeurig te kijken naar de norm, 
op basis van ervaringen uit de afgelopen jaren is een marge van rond de 7 procent wellicht 
nauwkeuriger. Ook adviseert de penningmeester met oog op de toename van internationale leden 
een goede en tijdige voorbereiding te treffen om zo onnodige fouten te voorkomen en de 
contributie-inning soepel te laten verlopen. 
 
De penningmeester heeft tenslotte het incassocontract gewijzigd om voor aankomend jaar de 
contributie-inning mogelijk te maken. Het huidige contract heeft een maximaal incasso mogelijkheid 
van 1100 incassanten wat lang niet genoeg is met het huidige leden aantal. Dit aantal is verhoogd 
naar 2000 incassanten per SEPA-Batch. Tevens heeft de SPIL nu het recht maandelijks te mogen 
incasseren bij leden. Dit mag voor verschillende doeleinden gebruikt worden waaronder het 
incasseren van de deelnemersbijdrage voor activiteiten of reizen, wat bij vele andere verenigingen 
ook gebeurd. Boekhouding Technisch is dit ook mogelijk en brengt het ook niet per se meer 
administratief werk met zich mee mocht hier gebruik van worden gemaakt. Echter hoeft de optie 
niet gebruikt te worden indien anders gewenst, maar de mogelijkheid is er in ieder geval mocht er 
behoefte aan zijn. Er kan ook voor worden gekozen om dit in combinatie met het gebruik van de 
Izettle te doen. De penningmeester hoopt hiermee het proces te vergemakkelijken en op deze 
manier het werk dat de opvolger vaak mee kampt in het begin te reduceren. 
 
5.1.3. Begroting 
Al tijdens de Tussentijdse-ALV bleek dat de SPIL meer inkomsten zou hebben dan waarop 
geanticipeerd was. Dit komt voornamelijk door de succesvolle boekverkoop en de contributie. Dit 
heeft onder andere te maken met dat er meer Engelstalige boeken tot de lesstof behoren, waardoor 
de SPIL meer provisie heeft ontvangen. Door deze extra inkomsten was de herbegroting die tijdens 
de Tussentijdse-ALV is gepresenteerd op de meeste posten hoger uitgevallen. 
 
Ook heeft de penningmeester dit jaar naast de SPIL-begroting de zorg over de IRO-begroting 
gedragen. Het geld vanuit de IRO-begroting kon slechts worden uitgegeven tot 31 december 2017 en 
de realisatie van deze begroting is besproken tijdens de Tussentijdse-ALV en daarbij afgesloten. Door 
de twee begrotingen zijn enkele posten verschoven die normaliter onder de SPIL-begroting vallen. 
Aan de opvolger wordt meegegeven erg kritisch te kijken naar de uitgaven van dit jaar bij het 
opstellen van de begroting. Er is dan ook geadviseerd de begrotingen van voorafgaande jaren erbij te 
leggen om zo een beter beeld van de uitgaven die jaarlijks worden gedaan te krijgen. 
 
Na het opmaken van de herbegroting hebben zich nog enkele veranderingen voorgedaan in de 
uitgaven. Dit heeft onder andere te maken gehad met dat enkele activiteiten waar veel geld aan 
wordt uitbesteed niet zijn doorgegaan, zoals de ouderdagen, of goedkoper zijn uitgevallen, zoals de 
Lange Reis en de almanak. Ook waren er onverwachte extra inkomsten waar niet op geanticipeerd 
was, zie bijdrage LUF. Dit geld is onder andere ingezet voor de Actieve Ledendag. Er is een extra 
bedrag naar de Actieve Ledendag gegaan, om ervoor te zorgen dat de actieve leden van de SPIL van 
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een uitgebreider programma konden genieten. Er is veel positieve feedback gekomen op de Actieve 
Ledendag. Daarnaast zijn er voor tijdens de introductieweken extra flyers gedrukt met het 
programma van de aankomende maand en is er ook extra geld besteed aan het drukken van 
informatieboekjes om een grotere oplage te ontvangen vanwege de groei van de aankomende 
studentenaantallen. Tenslotte is op verzoek van de ALV alle merchandise afgekocht die niet meer 
wordt verkocht. De penningmeester kijkt dan ook met vreugd terug op een financieel goed jaar voor 
de SPIL. 
 
De realisatie laat echter ook zien dat het geld niet helemaal is uitgegeven. Dit heeft te maken met de 
post onvoorzien, die net zoals in andere jaren niet volledig is uitbesteed, de onverwachte extra 
inkomsten uit het LUF en dat sommige posten op het laatste moment toch lager zijn uitgevallen. De 
penningmeester heeft altijd kritisch gekeken en nagedacht waar het overgebleven geld in dit geval 
het beste aan besteed kon worden. Zo heeft de penningmeester gehoor geven aan de ALV om onder 
andere een bijdrage te leveren aan een Debat Lustrumeditie en het afkopen van de merchandise en 
was er onder andere besloten een SPIL-bijdrage te leveren aan de IAPSS-reis.  
 
Tenslotte is er besloten om de Lustrum bijdrage van zowel Debat als het Lustrum van de vereniging 
te verhogen. Met het oog op het groeien van de vereniging in de jaren die nog gaan komen, is het 
hopelijk mogelijk de SPIL nog beter op de kaart te kunnen zetten tijdens zulke vieringen. De 
onverwachte inkomsten vanuit het LUF zullen worden geschonken aan het volgende bestuur om 
verder te werken aan de community building. Zoals eerder vermeld, heeft de SPIL voor het opstarten 
en verzorgen van een community door de komst van de studie IRO in Den Haag van de gemeente een 
subsidie van 6000 euro mogen ontvangen. Deze is zowel door het 36ste als het 37ste bestuur 
uitgegeven en ook volledig uitbesteed. Echter is het bestuur zich ervan bewust dat een gemeenschap 
bouwen niet in een jaar is afgerond en het bestuur is er dan ook van overtuigd dat het bedrag van 
840 euro het beste tot zijn recht komt als deze wordt gebruikt voor het verder tot stand laten komen 
van deze gemeenschap. Dit geld kan gebruikt worden voor community building waar het bestuur het 
nodig acht en van belang vindt. Het bestuur hoopt hiermee dat het plezier dat de leden dit jaar aan 
de SPIL hebben kunnen beleven in het aankomende jaar nog meer zal toenemen. 
 
5.1.4. Izettle 
Dit jaar heeft de SPIL een nieuwe pinautomaat (Izettle) aangeschaft. De penningmeester kijkt 
tevreden terug naar deze aanschaf. Het apparaat wordt voor de meeste betalingen gebruikt. Zo is het 
gebruikt voor de verkoop van de Gala-kaartjes, de bijdrage tijdens de kroegentocht, deelnemers 
bijdrage aan de Efteling-excursie, andere activiteiten en de verkoop van artikelen. Het gebruik van de 
Izettle is erg gemakkelijk en overzichtelijk. Zo kun je de transacties allemaal terugvinden op de app of 
op het online platform. Er wordt dan ook sterk geadviseerd om de Izettle te blijven gebruiken voor 
dergelijke activiteiten. De penningmeester raadt echter af om de contributie-inning via de Izettle te 
laten afhandelen. Leden kunnen hierdoor niet aan het ledenbestand worden toegevoegd. Hierdoor is 
het niet mogelijk de jaarlijkse automatische incasso voor de contributie uit te voeren, moet hun 
lidmaatschap jaarlijks handmatig worden verlengd, krijgen deze leden niet automatisch het Debat 
toegestuurd en wordt het goed overzicht houden over het ledenbestand een stuk lastiger. Ondanks 
dat men dan wel verzekerd is van inkomsten brengt het uiteindelijk administratief meer werk met 
zich mee waar het de bedoeling was dat de Izettle hier juist bij zou helpen. 
  
Het enige kleine nadeel zijn de extra kosten van het pinnen. Die kosten worden direct verhaald op 
het te betalen bedrag en het is dus niet mogelijk om deze kosten af te wentelen op de SPIL onder de 
kosten van de zakelijke rekening. De kosten zijn gelijk aan 2,75 procent van het te betalen bedrag en 
dit was van tevoren ook al bekend. Dit percentage daalt pas wanneer er een bepaalde omzet wordt 
behaald. Om deze redenen is ervoor gekozen de pinkosten af te wentelen op de betaler in plaats van 
de vereniging. Ondanks deze regel bleek het voor vele leden geen obstakel te zijn om te pinnen. Het 
is gebleken dat niet alleen voor de leden maar ook voor de penningmeester de mogelijkheid van het 
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pinnen wel degelijk handig is. Zo hebben leden gelijk een bewijs van hun aankoop en hoeft de 
penningmeester geen factuur meer aan te maken, maar kan men direct pinnen en dit kan ook 
worden aangepast in het boekhoudprogramma. De penningmeester adviseert haar opvolger zeker 
gebruik te blijven maken de Izettle, zeker nu het ledenaantal stijgt en zo ook de verkoop van de 
artikelen aan het begin van het jaar. Tevens is dit een perfecte manier om de wanbetalers tegen te 
gaan.  
 

Tijdens de Tussentijdse-ALV zijn de mogelijkheden van een andere pinautomaat, bijvoorbeeld er een 
bij de bank aanschaffen, ook bekeken en besproken. Echter zijn de kosten hiervan erg hoog en 
nergens voor nodig omdat voor nu de Izettle de lasten kan dragen. Wel adviseert de penningmeester 
in de toekomst - wanneer de vereniging nog groter is - nogmaals te kijken naar de mogelijkheden.  
  
5.2. Commissaris Promotie 
‘It takes discipline not to let social media steal your time’ – Alexis Ohanian  
 
5.2.1. Commissie 
De commissie promotie telde dit jaar zes leden. De commissaris heeft geprobeerd de promotie 
zoveel mogelijk uit handen te geven aan de commissie. Zo was er binnen de commissie een informele 
voorzitter en notulist aangewezen. Dit heeft de commissaris erg geholpen om zo beter om te gaan 
met de werkdruk die beide functies met zich mee droegen en dit is goed bevallen. Zo heeft de 
commissie volledig uit eigen creativiteit de SPIL-banner en vlag voor het hok in Den Haag ontworpen 
die tijdens de introductieweken erg goed zijn benut.  
 
Verder was het werk van de commissie verdeeld in een schema en werden alle commissariaten 
verdeeld over de commissieleden, waardoor ieder commissielid verantwoordelijk was voor de 
promotie van een bepaalde commissie. Voor het maken van foto’s tijdens de evenementen was er 
ook een schema. Ook dit werd zoveel mogelijk aan de commissie overgelaten. Het maken van zo’n 
verdeling is als prettig ervaren, ook omdat hierdoor de commissieleden een duidelijk overzicht 
hadden over wat er van hen verwacht werd en welke deadlines er waren. Aan de opvolgster wordt 
dan ook meegegeven een soortgelijke opstelling te maken, maar wel kritisch te kijken naar het aantal 
commissieleden. Uit voorgaande jaren is gebleken dat twee commissieleden vaak te weinig was, 
maar dit jaar bleek dat zes weer te veel is. Het zou dan wellicht beter zijn het aantal te reduceren 
naar vier leden om te voorkomen dat er momenten zijn waarbij leden niet meer worden uitgedaagd 
of de verantwoordelijkheid bij anderen plaatsen omdat er immers genoeg anderen zijn.  
 
Verder raadt de commissaris Promotie aan in de toekomst te kijken naar een andere structuur voor 
de commissie Promotie en de algehele promotie van de SPIL. Waar de meeste verenigingen de 
promotie door de eigen commissie die de activiteit organiseert laten doen, heeft de SPIL daar een 
aparte commissie voor. Het zou wellicht logistiek en uiteindelijk ook voor de commissies zelf beter 
zijn als zij overstappen naar een systeem waarbij de activiteiten en de promotie daarvan door de 
commissie zelf wordt gedaan, ook omdat dit hun activiteit is. De secretaris zorgt er dan voor dat het 
wordt gepromoot onder de leden en terechtkomt op de sociale media, maar het promotiemateriaal 
en stukken worden initieel geleverd door de commissie die de activiteit organiseert. De commissie 
Promotie zal daarna alleen dienen als de commissie die de sociale media beheert en foto’s maakt. 
Vele verenigingen hebben deze structuur al en dit lijkt ook goed te werken en wellicht dat dit een 
structuur is waar de SPIL eventueel ook naartoe zou kunnen werken. 
 
5.2.2. Sociale media 
Tijdens activiteiten is er naar gestreefd zoveel mogelijk actief gebruik te maken van de sociale 
mediakanalen die de SPIL tot haar beschikking heeft. Op de sociale mediakanalen Instagram en 
Facebook is vaak gebruik gemaakt van live video’s of insta-stories. Zo heeft men kunnen 
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meegenieten van de SPIL-reizen, maar ook van formele activiteiten en borrels. Dit lijkt goed te zijn 
bevallen en dit zorgt voor een interactieve promotie tijdens de activiteit.  
 

Tevens is er altijd een schema geweest voor de Facebook waarbij het beleid werd gehanteerd niet 
meer dan twee activiteiten per dag te promoten. Voor de Polibo/ Polibo+IRO groepen is dit ook het 
beleid geweest, maar het is wel eens voorgekomen dat er meer werd gepromoot. Het is dan ook 
belangrijk dat het gehele bestuur goed van elkaar op de hoogte is wanneer men zijn activiteit wil 
promoten in deze gesloten groepen. Dit jaar is er ook gebruik gemaakt van evenementen laten 
promoten door Facebook zelf tegen een betaling. Dit is met name gedaan bij grote lezingen of 
carrière-activiteiten en om meer aandacht te trekken naar de Facebookpagina van Debat. Deze 
promotie is erg goed bevallen omdat het bereik hierdoor groter werd. Aan de opvolgster wordt 
meegegeven dit te blijven doen indien mogelijk. 
 
Verder is de Instagram met name gebruikt voor het plaatsen van foto’s, waar de applicatie ook voor 
bedoeld is, en het delen van de foto’s en filmpjes tijdens activiteiten of reizen. Zo kan men beide 
reizen en het eerstejaarsweekend nog steeds bekijken doordat er een highlight story van is gemaakt. 
De Snapchat is helaas minder gebruikt dan vorig jaar, met name omdat vele aspecten die de 
Snapchat-applicatie bood tevens ook wordt aangeboden door Instagram. Ook is het bereik van 
Instagram groter en kan men de foto’s altijd nog terugvinden en actief plaatsen. Het is aan de 
opvolgster vrij om hier wel meer gebruik van te maken indien zij dit nodig acht.  
 
Ook van de Twitter en LinkedIn zijn dit jaar gebruik gemaakt. Op de Twitter werden wekelijks de 
artikelen van Debat gepromoot en ook bij de aanwezigheid van belangrijke sprekers werd op beide 
kanalen een post gemaakt. De commissaris adviseert de opvolgster om zeker actief gebruik te blijven 
maken van beiden kanalen. Zeker omdat zowel Twitter als LinkedIn erg belangrijk zijn in het veld van 
politieke wetenschap en vele politici daar ook actief op zijn. De commissaris vindt het dan ook 
jammer dat zij er niet meer mee heeft kunnen doen vanwege gebrek aan kennis over de applicatie en 
tijdsgebrek in verband met haar andere functie. 
 
5.2.3. Vernieuwingen 
Dit jaar heeft de promotie van de SPIL een aantal vernieuwingen en veranderingen doorgemaakt. Zo 
is er een SPIL-vlag en een nieuwe banner voor het hok in Den Haag ontworpen door de commissie. 
Tevens is er een nieuw watermerk geïntroduceerd. Het watermerk wordt op alle foto’s van de SPIL 
toegevoegd en is tevens terug te vinden op de posters en flyers. Ook is de opmaak van de posters 
anders en is er geprobeerd te zoeken naar een beter passende huisstijl. Zo is er voor de borrels een 
standaard poster geïntroduceerd en voor de formele activiteiten, met enkele uitzonderingen, een 
vaste stijl van opmaak. Daarnaast zijn ervoor tijdens de introductieweken extra flyers gedrukt met 
het programma voor aankomende maand. De opvolgster is vrij hieraan zelf een eigen draai te geven 
en te kiezen voor een andere aanpak dan wel dezelfde stijl te hanteren. 
 
Ten slotte is er dit jaar ook een nieuwe camera aangeschaft. Een belangrijke eis was dat de camera 
zowel mogelijkheden tot fotograferen als filmen zou hebben en makkelijk te bedienen zou zijn.  
Zowel de commissie, de commissaris als het gehele bestuur zijn erg tevreden over de nieuwe 
camera. Daarnaast is door het verkopen van de oude camera ongeveer 100 euro vrijgekomen voor 
de aanschaf van de camera. Dit bedrag is gebruikt om de nieuwe camera deels te financieren, voor 
specificaties kunt u de begroting raadplegen.  
 

6. COMMISSARIS BINNENLAND & ICT  
‘’Okido’’ - Vice- Admiraal Kramer 

De commissaris kijkt terug op een vol programma met veel aandacht voor internationale studenten 
en Den Haag, waarbij Leiden zeker niet uit het oog verloren is. Hieronder volgt een ietwat droge 
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opsomming van door de commissie georganiseerde affaires, welke in schril contrast staat met het 
enthousiasme waaraan aan deze activiteiten is deelgenomen.  

Met oog op de actualiteit heeft de commissie aan het begin van het academisch jaar een 
nabeschouwing van de Duitse verkiezingen georganiseerd. Toen heel Den Haag druk bezig was met 
de langstdurende formatie in de Nederlandse geschiedenis, was daar gelukkig Job Cohen, die 
prachtig gesproken heeft tijdens de Dies. Verderop, in de maand november vond een excursie naar 
het International Criminal Court plaats. De maand december stond in het teken van een Engelstalige 
excursie naar de VVD-fractie in de Tweede Kamer voor een gesprek met Annemarie Jorritsma en een 
netwerkochtend op MinBuZa. Na een korte radiostilte was het eind januari tijd voor een excursie 
naar de Koninklijke Militaire Academie in Breda, in samenwerking met SIB Leiden, SIB Utrecht, SIB 
Groningen en JASON. In de aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen van 21 maart zijn er 
verschillende debatten georganiseerd. Eerst vond het Gemeentedebat in de Leidse raadszaal plaats, 
daarna het grotere Leidsch Debat in de Marekerk. Nieuw dit jaar was het Haagse Gemeentedebat, 
speciaal gehouden voor de internationale studenten en studenten die in Den Haag konden stemmen. 
Nog dezelfde maand was er de samen met de PvdA Leiden georganiseerde lezing, waarin niemand 
minder dan Diederik Samsom ons zijn visie op duurzaamheid gaf. 

Ook de laatste maanden voor de zomervakantie zijn gevuld met activiteiten ter lering en vermaak. 
We spreken van een masterclass op het hoofdkantoor van Amnesty International, een excursie naar 
het Kabinet van de Koning, een thema-avond gewijd aan Rusland en een excursie naar de nieuwe 
Amerikaanse ambassade in Wassenaar. Vervolgens, in het faculteitsblok tijdens de EL CID vond er 
een inhoudelijk programma plaats, met lezingen van D66 Kamerlid Paul van Meenen en senior-
beleidsmedewerkster Migratie Anne Alidarso van het Ministerie van Buitenlandse Zaken.  

Op het moment van schrijven staan er in september nog een paar interessante lezingen gepland. De 
commissie Binnenland heeft gefaciliteerd dat de SPIL-leden kennis kunnen maken met de 
Commandant der Zeestrijdkrachten Rob Kramer én met de Amerikaanse Ambassadeur Pete 
Hoekstra. Waar dit een mooi einde is voor het 37e, is het wellicht ook een goed begin voor het 38e. 
De hoop is dat deze activiteiten een goede introductie zullen zijn voor de SPIL in Den Haag. Er is 
getracht deze activiteiten stevig te promoten door middel van extra flyers in de EL CID en HOP-week. 
Uiteindelijk zullen er op 13 september in het afgelopen jaar precies twintig activiteiten georganiseerd 
zijn.  

6.1 Commissie 
De commissie is veelal zelfstandig te werk gegaan. Het contact met sprekers of partijen verliep 
grotendeels via de commissieleden. De samenwerking tussen de commissaris en haar 
commissieleden is soepel verlopen en de commissaris prijst zich gelukkig met haar gezellige, 
enthousiaste commissieleden. Aan het einde van het collegejaar heeft een interne evaluatie 
plaatsgevonden. Hieruit zijn een aantal verbeterpunten gekomen die zullen worden doorgespeeld 
naar de volgende commissaris en dier commissieleden. Voorbeelden hiervan zijn: uitgebreidere 
informatievoorziening voorafgaand aan een evenement, opdat het gesprek eenmaal op locatie meer 
diepgang kan krijgen, het op tijd informeren van de deelnemers over aanvangstijden en 
verzamelpunten, zodat de opkomst niet tegenvalt en er zo min mogelijk mensen afzeggen op het 
laatste moment.  

Ter afsluiting van het beleidsjaar van de commissaris volgt een overzicht van de georganiseerde 
activiteiten strekkende over twee verantwoordingsperiodes.  
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Een overzicht van activiteiten 2017-2018: 

      Samen- 

werking 

met 

Deelnemers Max Pol IBO IRO Taal 

1 Nabeschouwing 

Duitse 

Verkiezingen 

26 september   45 60       EN 

2 Binnenhof 

excursie: SGP 

11 oktober   35 35 11 16 13 NL 

3 Dieslezing:  

Job Cohen 

2 november   60 65       EN 

4 Excursie 

International 

Criminal Court 

16 november   30 30 4 12 14 EN 

5 Excursion Dutch 

Parliament: VVD 

7 december   22 25 5 4 16 EN 

6 In gesprek met 

BuZa 

13 december   37 50 7 28 15 EN 

7 Koninklijke 

Militaire 

Academie 

25 januari Jason,  

SIB 

Leiden,  

SIB 

Utrecht, 

SIB 

Groning

en 

50 50       EN 

8 Gemeentedebat 

Leiden 

7 februari   50 50 15 25 10 NL 

9 Lezing Diederik 

Samsom 

20 februari PvdA 

Leiden 

65 70       NL 

10 Krokusklaslezing 26 februari Krokuskl

as 

40 70       NL 
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11 Leidsch Debat 6 maart B.I.L. 

Labyrint

,Emile, 

CoDe, 

HSVL, 

StOP 

ELSA, 

Minerva 

300 500       NL 

12 Gemeentedebat 

Den Haag 

7 maart   90  

 

300 2 8 80 EN 

13 Thema Avond 

Rusland 

5 april   180 300       EN 

14 Excursie Eerste 

Kamer 

18 april   25 25 14 11 5 NL 

15 Excursie Amnesty 8 mei   43 60 3 22 18 EN 

16 Amerikaanse 

Ambassade 2.0 

30 mei   30 30 4 7 19 EN 

17 Kabinet van de 

Koning 

18 juni   26 30 9 10 7 NL 

18 EL CID: Paul van 

Meenen & Anne 

Alidarso 

14 aug   110 150       NL 

19 Commandant der 

Zeestrijdkrachten 

4 september   200 200       EN 

20 SPIL in gesprek 

met Pete 

Hoekstra 

6 september   - 500       EN 
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6.2 Commissaris ICT 
‘Zalig zijn de nerds want zij beërven de aarde’ - Edmond Kirsch  

De kern van het ICT-beleid was om de huidige functionaliteiten van de website te behouden, maar 
uit te breiden voor een groter publiek. Hiertoe heeft de commissaris de webserver, zoals aangegeven 
bij de Tussentijdse-ALV, omgezet naar een grotere opslagruimte waardoor in de toekomst genoeg 
ruimte zal zijn voor alle foto’s en verslagen. De vertaling op de Engelstalige site is geoptimaliseerd. 
Voor het online platform van Debat is er een optie gemaakt in het hoofdmenu, zodat de online 
artikelen makkelijk te bereiken zijn via de website. In samenwerking met de commissaris Acquisitie 
zijn er advertentiebanners geplaatst op de homepagina. Dit maakt het voor externe partijen nog 
aantrekkelijker om een samenwerking aan te gaan met de SPIL. De website kent nog enkele kleine 
technische mankementen, waaronder een aantal foutieve linkjes. Op het moment van schrijven is de 
commissaris hier ijverig mee bezig, samen met haar opvolgster mevrouw Nieuwenhuijsen. 

6.3 Allejaarsweekend 
Het AJW 2018 vond plaats van 6 tot en met 8 april. De AJW-commissie kan terug kijken op een enorm 
geslaagd weekend naar het verre Groningen. Veertig SPIL’ers hebben zich een paar dagen vermaakt 
met stadsspellen, speciaalbiertjes en eierballen. Op het programma stond ook een etentje bij de 
Italiaan en een heuse grafische kunstworkshop. Met een kroegentocht op vrijdag en een vrije 
uitgaansavond op zaterdag hebben de SPIL’ers zich tot in de vroege uurtjes vermaakt in het 
Groningse uitgaansleven. Er waren geen internationale studenten mee op het AJW 2018. De 
commissaris wil het volgende bestuur en commissie aanraden de naam ‘All years weekend’ te 
heroverwegen en om te blijven kijken naar hoe het weekend zo aantrekkelijk mogelijk gemaakt kan 
worden voor alle leden van de SPIL.  

 
 
7. COMMISSARIS BUITENLAND 
Tozzzieens Dahaaag! - Erik Jan 
 
De commissaris Buitenland kijkt met genoegdoening terug op het jaar dat achter hem ligt. Dit jaar 
werd geëxperimenteerd met het aantal deelnemers van zowel de Brussel-excursie als de Lange Reis, 
alsmede met de bestemming van deze Lange Reis. De commissaris kijkt met een goed gevoel terug 
op deze experimenten en de drie reizen in het algemeen. Het succes van de reizen wil de 
commissaris voor verreweg het grootste deel op het conto van de commissie schrijven, met wie hij 
dit jaar met zeer veel plezier heeft samengewerkt. 
 

7.1 Reizen 

 
7.1.1. Brussel-excursie 

Op 30 november en 1 december reisden door twee late afzeggingen 47 SPIL’ers vanuit Leiden en Den 
Haag naar Brussel voor de jaarlijkse Brussel-excursie. De voorbereidingen van de reis liepen soepel, al 
werd de commissie extra getest doordat het Europees Parlement op het laatste moment aangaf toch 
niet in een ruimte te kunnen voorzien voor geplande bijeenkomsten van de SPIL met diverse 
Europarlementariërs. Hiervoor heeft de Brussel-sub nog een vervangende afspraak geregeld. 
 
Gezien het grote aantal internationale studenten dat meereisde, was er een passend programma 
met een lezing van een vertegenwoordiger van het Huis van Provincies en bezoeken aan de Europese 
Commissie, de Wereldbank en de Nederlandse Ambassade en Permanente Vertegenwoordiging bij 
de EU. Desalniettemin zal de commissaris zijn opvolger meegeven ook aandacht te blijven schenken 
aan de Belgische politiek, om zo ook bij de Brussel-excursie tegemoet te blijven komen aan de 
behoeften van Politicologie Algemeen studenten. 
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 Het uitgebreide aantal deelnemers heeft geen problemen opgeleverd. Door de Brussel-excursie te 
verzorgen voor 49 studenten zijn de kosten (met name voor internationale studenten) gedrukt en 
kon er gereisd worden in het comfort van een eigen touringcar. Dit leidde ertoe dat een groot deel 
van het aantal deelnemers internationaal student was. Een aantal van 49 reizigers kan wat betreft de 
commissaris dan ook gehandhaafd worden. 
  
7.1.2. Korte Reis: Madrid 
Van 29 januari tot en met 4 februari bevond de SPIL zich met 38 leden (in verband met twee zieken) 
in Madrid. De commissie heeft zich ingezet om een divers programma neer te zetten met politieke, 
journalistieke en academische afspraken. Zo bezocht de SPIL: de nationale krant El Mundo, 
correspondent Rop Zoutberg, de Senaat, het Constitutioneel Hof, twee universiteiten, het Huis van 
Afgevaardigden en een parlementslid van de PSOE, het Spaanse ministerie van Buitenlandse Zaken, 
de afvaardiging van de Catalaanse overheid in Madrid en de Nederlandse Ambassade. Op zaterdag 
verzorgden twee commissieleden een tour door het Prado-museum. 
 
De commissaris prijst zich erg gelukkig met het verloop van de reis. Bovendien hebben zich geen 
budgettaire problemen voorgedaan, waardoor alle deelnemers een restitutie hebben ontvangen. De 
voorganger van de commissaris constateerde vorig jaar dat het aantal bestemmingen dat met het 
beschikbare budget beschikbaar is zeer beperkt zou zijn en dat er daarom gekeken zou moeten 
worden naar bijvoorbeeld een kortere Korte Reis. De huidige commissaris heeft deze ervaring in zijn 
geheel niet, en heeft afgelopen jaar uit genoeg bestemmingen kunnen kiezen. Hij raadt dan ook aan 
om de insteek van de Korte Reis komend jaar niet drastisch te veranderen. 
 
7.1.3. Lange Reis: Buenos Aires 
Op 27 juni zette de SPIL voor het eerst in haar geschiedenis koers richting Zuid-Amerika, waar 
Argentinië de bestemming voor de Lange Reis was. De reis gaf goed inzicht in de politieke polarisatie 
in Argentinië en had ook veel aandacht voor het dictatoriale verleden van Argentinië. Hoewel er 
vooraf twee thema’s aan de reis gekoppeld zijn (vrouwenrechten en ontwikkeling van een jonge 
democratie) vindt de commissaris dat het koppelen van thema’s aan de reis nog niet optimaal 
gewerkt heeft. Hoewel een deel van de afspraken wel degelijk op deze thema’s gerust waren, zijn de 
mogelijkheden om deze thema’s daadwerkelijk tot verdieping te laten leiden niet volledig benut. De 
commissaris raadt zijn opvolger aan om de thema’s wel terug te laten komen in de reizen, maar met 
meer aandacht erop gevestigd om de thema’s zodoende echt tot hun recht te laten komen. 
 
Hoewel in Buenos Aires een geel reisadvies gold, hebben zich geen veiligheidsproblemen voor 
gedaan. Vooraf is er wel extra aandacht besteed aan de veiligheid op de reis, maar er waren voor de 
groep geen grote beperkingen tijdens de reis. De commissaris staat dan ook niet negatief tegenover 
nieuwe reizen naar bestemmingen met een geel reisadvies, maar raadt wel aan naar het specifieke 
advies per bestemming te kijken en niet lichtvoetig met veiligheid om te gaan. In Argentinië werd 
vooral gewaarschuwd voor kleine criminaliteit, hetgeen geen belemmering bleek voor het welzijn 
van de groep. 
 
De reis is uiteindelijk gerealiseerd voor een deelnemersbijdrage van 644 euro. Ook is de 
aangevraagde CASSA-subsidie van 50 euro per deelnemer toegekend. Hiervan was overigens niet het 
gehele bedrag nodig. Er is gepoogd een goede mix te vinden tussen culturele, politieke en 
journalistieke activiteiten en vrije tijd. Als inhoudelijke hoogtepunten ziet de commissaris het gesprek 
met een slachtoffer uit de Vuile Oorlog en het gesprek met de Argentijnse minister van Justitie en 
Mensenrechten over de ontwikkeling van het Argentijnse rechtssysteem. 
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7.1.4 Uitbreiding deelnemersaantal Lange Reis 
Dit jaar ging de SPIL voor het eerst met veertig leden op pad tijdens haar Lange Reis. De commissaris 
was vooraf bekend met mogelijke bezwaren van een uitbreiding, maar trekt na afloop de conclusie 
dat nagenoeg al deze bezwaren geen werkelijkheid zijn geworden en ziet de uitbreiding naar veertig 
deelnemers dan ook als een onverdeeld succes. 
 
De uitbreiding van het aantal deelnemers is, in samenspraak met de Raad van Advies en e.t.-
commissarissen Buitenland op drie manieren geëvalueerd. Dit betrof vergelijkingen tussen Lange 
Reizen met dertig deelnemers en de Lange Reis van dit jaar, gemaakt door deelnemers die meerdere 
Lange Reizen hebben meegemaakt, gecombineerd met een evaluatieformulier gestuurd naar alle 
deelnemers en een interne evaluatie van de commissie en het bestuur. 
 
De belangrijkste bevinding uit de analyse van deelnemers die meerdere keren op Lange Reis zijn 
geweest, is dat reizen van een dusdanig verschillend karakter zijn dat vergelijkingen bijzonder lastig 
zijn. Het meeste schrijven de oud-deelnemers over de groepssfeer: één oud deelnemer vindt dat die 
verminderd is door de uitbreiding, één deelnemer vindt dat die verbeterd is en de overigen kunnen 
geen merkbare verschillen optekenen. Bovendien hebben deze deelnemers beschreven dat ze niet 
het idee hebben dat de kwaliteit van afspraken is afgenomen. De algemene tendens in deze reacties 
is positief ten opzichte van de uitbreiding. 
 
Uit de vragenlijst voor alle deelnemers komt ook een, over het algemeen, positief beeld naar voren. 
De mogelijkheden om vragen te stellen indien dat gewenst werd, wordt als zeer hoog ingeschaald en 
ook hebben de deelnemers het aantal van veertig reizigers niet of weinig als een belemmering 
ervaren bij inhoudelijke discussies. Hoewel er wel een behoorlijke mate van groepsvorming werd 
ervaren (dit wordt ook gelinkt aan andere factoren dan enkel de uitbreiding van het aantal 
deelnemers), wordt de groepssfeer als hoog tot zeer hoog beoordeeld. Ook het overall-oordeel van 
de reis kent hoge cijfers. De commissaris ziet deze resultaten als een aanmoediging voor het 
doorzetten van de uitbreiding. 
 
Ook in de organisatie heeft de commissaris tezamen met zijn commissie en het bestuur weinig 
beperkingen ondervonden door de uitbreiding van het aantal deelnemers. Vooraf was de vrees van 
e.t.-commissarissen Buitenland dat veel afspraken geen doorgang zouden vinden doordat er geen 
veertig deelnemers konden worden ontvangen. Deze ervaring heeft de commissaris echter geen 
enkele keer gehad. Ook logistiek was er geen enkel probleem met het loodsen van veertig 
deelnemers door een, relatief onveilige, wereldstad. Bij de besluitvorming over de uitbreiding werd 
gesproken over ‘extra druk’ voor het bestuur. Op basis van de ervaring van afgelopen zomer kan het 
bestuur stellen dat het deze extra druk geenszins ervaren heeft. Zowel de commissie als het bestuur 
hebben veertig deelnemers niet als een belemmering gezien en raden aan de uitbreiding te 
handhaven. 
 
Op basis van de drie bovenstaande evaluatiemethoden, prijst de commissaris zich gelukkig met het 
verloop van de uitbreiding. Met oog op het groeiende ledenaantal van de SPIL en het enthousiasme 
dat er bestaat voor de Lange Reis tezamen met de erg waardevolle ervaring die een SPIL-lid geboden 
kan worden op een Lange Reis, is zijn hartelijke aanbeveling dan ook om een uitbreiding van het 
aantal deelnemers in de komende jaren te handhaven en is zijn uitdrukkelijke ervaring dat het 
meenemen van veertig SPIL’ers op Lange Reis een goede standaard is. 
 
7.1.5 Pré-activiteiten 
In aanloop naar de Korte Reis zijn er twee pré-activiteiten georganiseerd. Deze zijn onderverdeeld in 
een inhoudelijke activiteit en een taalles. Voor de inhoudelijke pré-activiteit kwam de 
plaatsvervangend ambassadeur van Spanje in Nederland vertellen over zijn carrière, de politieke 
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situatie in Spanje en de verhoudingen tussen Spanje en Nederland. De taalles gaf ons een korte 
introductie in de Spaanse taal en bovendien werd deze activiteit afgesloten met het traditionele 
pré-Buitenlanddiner. 
 
In voorbereiding op de Lange Reis zijn opnieuw twee pré-activiteiten georganiseerd. Het betrof een 
tangoles als culturele activiteit ter bevordering van de groepsbinding en een inhoudelijke lezing 
verzorgd door een senior-beleidsmedewerker van het ministerie van Buitenlandse Zaken. Dit bleek 
een waardevolle inleiding op de Argentijnse Politiek. Tijdens de inhoudelijke pré-activiteit verzorgde 
de commissie eveneens een inleiding in het Argentijnse staatsbestel. De commissaris zou als 
aanvulling op de pré-activiteiten voor volgend jaar aanbevelen om eventuele thema’s ook door 
middel van een pré-activiteit in te leiden. 
  

7.1.6 Commissie 
De commissaris schrijft het succes van de Buitenlandse activiteiten dit jaar in zijn geheel toe aan de 
commissie Buitenland en prijst zich zeer gelukkig met de samenwerking afgelopen jaar. Hij is onder 
de indruk van de hoeveelheid inzet en de onuitputtelijke hoeveelheid enthousiasme die de 
commissie dit jaar heeft laten zien. De commissaris heeft zich ten doel gesteld om zowel in de 
voorbereiding als op de reis zelf zoveel mogelijk verantwoordelijkheid bij de commissie te leggen, om 
hun ontwikkeling zodoende maximaal te ondersteunen. Het werk in de commissies is verdeeld in de 
subs politiek, journalistiek/academisch, cultuur en logistiek. Door het wegvallen van een 
commissielid na de Korte Reis, zaten er voor de Lange Reis enkele dubbelingen in de subs. Dit kon de 
afwezigheid aardig opvangen, al ziet de commissaris acht commissieleden als een meer ideaal aantal. 
 
Bovendien werd er dit jaar gewerkt met een vaste notulist (per half jaar) en een vaste 
penningmeester (per reis). De vaste notulist is als erg nuttig ervaren, met eenheid in de verslaggeving 
van het besprokene. De commissaris raadt aan om ook in het vervolg een vaste notulist aan te 
stellen. Wat betreft de penningmeester is het moeilijk tot een eenduidig advies te komen. Enerzijds 
leidt deze extra functie tot meer verantwoordelijkheid en ontwikkeling bij commissieleden, 
anderzijds is er dusdanig veel overlap met het takenpakket van de penningmeester van het bestuur 
en de commissaris, dat de echte meerwaarde in twijfel getrokken kan worden. 
 
7.1.7 Uitwisseling 
De commissaris heeft afgelopen half jaar onderzoek gedaan naar de mogelijkheden van een 
herintrede van uitwisselingen georganiseerd door SPIL. Naar aanleiding hiervan wordt een herintrede 
als onrealistisch beschouwd. Dit komt omdat het zou moeten gaan om korte uitwisselingen voor in 
Nederland studerende SPIL’ers. Gezien de universiteit het organiseren van activiteiten tijdens college 
weken niet waardeert, is het aantal weken waarin deze uitwisseling georganiseerd kan worden zeer 
beperkt. Bovendien zijn dit juist de weken waarin de Korte en Lange Reis al georganiseerd worden, 
waarmee het opzetten van een uitwisseling alleen maar concurrentie voor de eigen reizen zou 
worden. 
 
7.2 Update dispuutsconvenant CIROS 
In het tweede deel van het jaar is het bestuur geconfronteerd met IRO-studenten die zichzelf 
organiseerden in een eigen community, de Community for International Relation and Organisation 
Students. Aangezien deze gemeenschap zich richtte op studenten van één van de drie 
afstudeerrichtingen van Politicologie, heeft het bestuur direct contact gezocht met 
vertegenwoordigers van CIROS om een duidelijk beeld te krijgen van hun plannen en de redenen die 
leidden tot het oprichten van deze community. Uit deze gesprekken kwam het beeld naar voren dat 
de studenten vonden dat er te weinig (informele) activiteiten werden georganiseerd door SPIL, dat 
het overige vermaak in Den Haag beperkt is én dat de studie niet in alle opzichten aan de 
verwachtingen voldoet. 
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Het SPIL-bestuur heeft sinds dat moment zeer actief contact gezocht met CIROS-vertegenwoordigers 
en de studieadviseurs in Den Haag. SPIL begreep de klachten van de internationale studenten, maar 
was ook realistisch genoeg om te beseffen dat SPIL niet (geheel) in een oplossing van deze klachten 
kon voorzien. Aangezien het instituut ook geld beschikbaar stelde voor CIROS, heeft het bestuur 
actief gesprekken gevoerd met zowel het instituut als CIROS, om te zorgen dat deze gelden alleen 
gebruikt zouden worden voor informele activiteiten die niet in het vaarwater zouden komen van 
SPIL-activiteiten. De communicatie met CIROS bleek erg moeizaam, en afspraken werden vaak niet 
nagekomen. Omdat het bestuur vreesde voor een constructie waarin er een tweede studievereniging 
zou ontstaan, en het bespreken van deze problemen met zowel CIROS als medewerkers van het 
instituut niet afdoende bleek, heeft het bestuur op 6 april een brandbrief naar het instituut gestuurd, 
waarin het betoogde dat de ontstane situatie zeer onwenselijk was en waarin het haar inspanningen 
voor internationale studenten presenteerde.  

De reactie van het instituut kwam zes weken later en deed, tot de spijt van het bestuur, geen 
uitspraken over de wenselijkheid van meerdere studieverenigingen in Den Haag en riep CIROS en 
SPIL op om met elkaar in gesprek te gaan. Hierop heeft het SPIL-bestuur het plan ontwikkeld om 
CIROS als dispuut aan de vereniging te linken, om zo te zorgen voor één studievereniging in Den 
Haag, die desondanks in de extra behoeften van internationale studenten kan voorzien. Bij de 
ontwikkeling van dit voorstel is ook contact geweest met de assessor, die deze ontwikkeling toejuicht 
en ook als procesbegeleider bij de dispuutsvorming betrokken is. Onder haar leiding heeft in juni een 
gesprek plaatsgevonden tussen CIROS en een afvaardiging van het SPIL-bestuur en daar is de intentie 
uitgesproken om samen te gaan werken in een verenigings-dispuutsrelatie. Ook het instituutsbestuur 
heeft aangegeven deze ontwikkeling toe te juichen en merkte op dat zij in deze constructie alleen 
SPIL zouden financieren, met dien verstande dat SPIL ook geld voor het dispuut beschikbaar stelt. 

Hoewel het bestuur zich, zoals op de Instemmings-ALV gecommuniceerd, ten doel gesteld had om 
een dispuutsconvenant uit te onderhandelen en deze op de Wissel-ALV te presenteren, is dat helaas 
niet haalbaar gebleken. De werkgroep Dispuutsvorming CIROS en het bestuur hebben zich maximaal 
ingespand om een goede onderhandelingsinzet te schrijven en het bestuur heeft noodzakelijke HR-
wijzigingen voorbereid. Echter bleek het door het huiswaarts keren van CIROS-vertegenwoordigers 
niet mogelijk om gedurende de zomer gesprekken te voeren. Eind augustus heeft het bestuur dan 
ook besloten dat het gezien de vereiste zorgvuldigheid niet wenselijk is om onder tijdsdruk het 
convenant af te maken, omdat ook belangrijke stations als de RvA dan zouden moeten worden 
overgeslagen. In samenspraak met het 38e f.t.-bestuur is dan ook afgesproken dat er hard gewerkt 
blijft worden aan het convenant en dat de onderhandelingen ook gevoerd worden, maar dat het 
uiteindelijke convenant pas in het bestuursjaar van het 38e bestuur, op een extra ALV, wordt 
voorgelegd. 
 
 
8. COMMISSARIS ONDERWIJS & ALMANAK 
 
8.1 Commissaris Onderwijs 
“Education is soul crafting”- Cornel West 
 
8.1.1. Boekverkoop 
In samenwerking met de commissaris Acquisitie is er een nieuw contract gesloten met Studystore 
voor de duur van vier jaar. Hoewel er door de commissaris Onderwijs gekeken is naar alternatieve 
leveranciers, zoals Bol.com, was de conclusie dat andere partijen niet tegemoetkomen in de wensen 
van de SPIL zoals de Studystore dat doet.  

Het vier jaar durende contract betreft een gunstig combinatie-percentage. Dit wil zeggen dat de 
provisie en korting samen een percentage van 21,5 procent van de omzet bedragen. Elk jaar kan er 
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vóór 1 juli gekozen worden wat de verhouding tussen deze twee percentages is. Dus er zou 
bijvoorbeeld het ene jaar gekozen kunnen worden voor 7,5 procent provisie en 14 procent korting, 
en het andere jaar juist andersom. Met dit percentage zijn wij er een halve procentpunt op vooruit 
gegaan ten opzichte van dit jaar, waarin de provisie 7 procent was en de korting op Engelse boeken 
14 procent. De provisie op Nederlandse boeken is echter wel afgenomen. Dit zal voor de SPIL geen 
verdere gevolgen hebben aangezien er geen provisie wordt verkregen op Nederlandse boeken. 
Doordat er gekozen is voor een combinatie-percentage, kan het bestuur er de komende vier jaar 
voor kiezen voor een hogere korting of juist hogere provisie.  

Verder is er met Studystore om de tafel gezeten om te praten over de Service Level Agreement. De 
Service Level Agreement is een document waarin is opgenomen wat wij vanuit Studystore qua 
service kunnen verwachten. Deze gesprekken zijn begonnen vanuit onvrede bij de commissaris 
Onderwijs over de service vanuit Studystore en de problemen die zich hebben voorgedaan tijdens de 
boekverkoop van het vierde blok. In dat blok was er sprake van miscommunicatie vanuit Studystore 
die inhield dat Studystore prognoses omlaag stelde zonder de commissaris Onderwijs hiervan op de 
hoogte te brengen. Om verdere problemen te voorkomen zijn er afspraken gemaakt over de 
correspondentie over prognoses. Kort gezegd houden deze afspraken in dat Studystore in de 
toekomst eerst de aanpassing van een prognose moet communiceren voordat deze worden 
doorgevoerd.  Deze afspraken zijn vastgesteld in de nieuwe Service Level Agreement.  

Tot slot zal de commissaris meegeven aan zijn opvolgster om in te spelen op verplichte boeken die 
gebruikt worden bij de bachelor-projecten. Hierdoor kan er ingespeeld worden op de lagere provisie 
van blok vier.  

8.1.2. Commissie 
De commissie Onderwijs kijkt terug op een mooi jaar, waarin laten zien is wat deze commissie kan 
betekenen voor studenten op het gebied van de professionele vaardigheden en 
loopbaanontwikkeling. De samenwerking was goed en er hing een goede sfeer binnen de commissie. 
De voertaal binnen de commissie was voornamelijk Engels.  

De commissaris Onderwijs heeft actief gestaan achter het vrijlaten van de commissie in het 
organiseren en bedenken van activiteiten. Tijdens de activiteiten hadden de commissieleden een 
leidende rol. De commissaris zal dan ook meegeven aan zijn opvolger dat een commissie floreert 
onder de juiste mate van vrijheid en begeleiding.  
 

8.1.3. Activiteiten 

Activiteit Aantal 

aanwezigen 

Specificaties 

Workshop Mediatraining 

(NL) 

25  

Workshop Effectief 

Studeren (NL) 

13 Maximumaantal deelnemers was 13. 

Debating workshop (ENG) 26 Groot enthousiasme onder Engelstalige studenten. 
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Shape your Future 

(ENG+NL) 

60 45 bachelor studenten (groot deel IRO en 

tweedejaars POLIBO), 15 master studenten. 

Workshop Spreken voor 

Publiek (NL) 

20   

Lecture boat (ENG+NL) 30 Lezing over “Noord Koreaanse invloed in Afrika”, 

gegeven voor Tycho van der Hoog. Goede balans 

wat betreft aanwezigheid Haagse en Leidsche 

studenten. 

Shape Your Future 2.0 

(ENG+NL) 

40 30 bachelor studenten, 10 master studenten 

(Veel Engelstalige IRO studenten) 

Kickstart Your Career 

(ENG+NL)              

19 13 bachelor studenten, 6 master studenten  

(Goede balans Haagse en Leidsche studenten). 

 

In het bovenstaande schema is te zien welke activiteiten er georganiseerd zijn door de commissie 
Onderwijs dit jaar. De commissaris en de commissie zijn op zoek geweest naar de goede balans 
tussen Nederlands- en Engelstaligheid van activiteiten. De commissaris Onderwijs zal dan ook aan 
zijn opvolgster meegeven om te blijven streven naar deze balans. Zo blijft het aanbod vanuit de 
commissie Onderwijs interessant voor zowel Engels- als Nederlandstalige studenten.  

De workshop Kickstart Your Career is georganiseerd in samenwerking met CareerTime. Hierbij 
konden studenten een CV- en LinkedIn update krijgen en leerde ze hoe je een betere indruk maakt 
tijdens een sollicitatiegesprek. De commissaris Onderwijs kan tevreden terugkijken op de 
samenwerking met CareerTime. De activiteiten van CareerTime zijn actief gepromoot via onze 
kanalen. De commissaris Onderwijs zal dan ook zeker verdere samenwerking in activiteiten en 
promotie aanraden aan zijn opvolgster.  

8.1.4. Evaluaties 
Dit jaar is er gekozen door de commissaris Onderwijs om online surveys te creëren die 
complementair zijn aan de ICLON-evaluaties die door de universiteit worden gehouden. In 
vergelijking met de ICLON-evaluatie is er bij deze online survey meer ruimte voor open opmerkingen 
en kan deze survey op elk gewenst moment ingevuld worden.  

Deze online surveys worden door de commissie als een succes beschouwd. In totaal zijn deze surveys 
150 keer ingevuld. Dit aantal wordt beschouwd als een succes, aangezien alle respons bijdraagt aan 
de kwaliteit van het onderwijs binnen het instituut en daarmee de universiteit. De resultaten van 
deze surveys worden geanalyseerd en verwerkt door de commissie. Vervolgens wordt de uitslag van 
deze analyse meegenomen naar de vergaderingen van de opleidingscommissie. Op deze manier 
wordt de stem van de student gehoord binnen het instituut.  

De commissaris Onderwijs heeft de impact van deze survey niet alleen in dit beleid mogen 
toelichten. In april heeft hij deze methode mogen toelichten in een VerO van de Faculteit der 
Geesteswetenschappen in de hoop dat de stem van de student ook op andere faculteiten 
gekanaliseerd kan worden richting de universiteit.  
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8.1.5. Masterstudenten 
Wat terug te zien is in het activiteitenoverzicht is dat carrière evenementen, zoals Shape Your Future, 
aanslaan bij masterstudenten. Dit is iets wat de commissaris Onderwijs zeker meegeeft aan zijn 
opvolgster.  

Verder is er dit jaar contact geweest met de studentleden van de master-OLC voor de promotie van 
de carrière evenementen. Ook tijdens de carrière evenementen is de commissaris Onderwijs in 
gesprek gegaan met de masterstudenten om te kijken waar de SPIL hen in tegemoet kan komen.  
Ook hieruit bleek dat Masterstudenten erg geïnteresseerd zijn in activiteiten die loopbaanperspectief 
bieden. 

8.1.6. Infoboekje 
Na twee succesvolle edities van het infoboekje is er ook dit jaar een informatieboekje gemaakt voor 
de nieuwe eerstejaarsstudenten. Dit boekje wordt uitgedeeld op verschillende momenten tijdens de 
introductieperiode in zowel Leiden als Den Haag. In dit boekje, dat zowel Engels als Nederlandstalig 
is, wordt toelichting gegeven over de digitale diensten van de Universiteit Leiden en over het 
studentenleven in Leiden en Den Haag in het algemeen.  

 

8.2 Commissaris Almanak 
“It ain’t about how hard you hit. It’s about how hard you can get hit and keep moving forward.” - 
Rocky Balboa 

8.2.1. Drukker 
De samenwerking met de huidige drukker, Perfectbook, is naar tevredenheid geweest dit jaar. 
Jeroen, de contactpersoon binnen Perfectbook, staat altijd open voor vragen en is goed bereikbaar. 
Met het nodige geduld vanuit zijn kant kan de commissaris Almanak dan ook met trots aankondigen 
dat de Almanak op 16 augustus richting de drukker is gestuurd. Dit betekent dat de Almanak ook dit 
jaar op tijd is! 

Het tweejarig contract met Perfectbook heeft financiële voordelen met zich meegebracht. Met een 
korting van 10 procent over de gehele order, wordt er al snel 300 tot 400 euro bespaard. Daarnaast 
hoeft de volgende commissaris Almanak niet op zoek naar een nieuwe drukker in de eerste weken 
van haar bestuursjaar en kan er dus eerder begonnen worden aan de Almanak. Dit kan ervoor zorgen 
dat het zomerwerk de commissaris en haar commissie bespaart blijft. 

De commissaris Almanak zal aan zijn opvolgster meegeven om bij het aflopen van dit contract 
grondig te kijken, eventueel met voorgangers, naar het opnieuw sluiten van een meerjarig contract. 

8.2.2. Commissie 
Dit jaar kende de commissie Almanak een voorzitter. Mevrouw de Putter ging dit jaar de uitdaging 
aan om onder andere de vergaderingen te leiden. Hoewel het soms lastig was om te bepalen wat de 
taakverdeling tussen de commissaris en de voorzitter was, beschouwt de commissaris een voorzitter 
binnen de commissie Almanak als een goede keuze, omdat het de ontwikkeling van de 
commissievoorzitter heeft bevorderd en het op sommige gebieden werk heeft weggenomen bij de 
commissaris. Dit gegeven zal hij dan ook zeker meegeven aan zijn opvolger.  

De verdere samenwerking binnen de commissie ging dit jaar naar behoren. Het geeft een goed 
gevoel binnen de commissie dat één van de belangrijkste doelstellingen van dit jaar behaald is: de 
Almanak op tijd afkrijgen. 

Een andere doelstelling was de balans vinden tussen Engels- en Nederlandstaligheid. Hierbij moest 
ook gekeken worden naar de auteur: in welke taal kon hij of zij het beste uit de voeten? De 
commissie is tevreden met het uiteindelijke balans die is gevonden tussen beide talen. 
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De commissaris zal ook meegeven aan zijn opvolgster om, net als dit jaar, de themabekendmaking 
vroeger in het jaar te laten plaatsvinden dan in eerdere jaren is gedaan. Dit helpt om de commissie 
Almanak en hun werk meer in het licht te zetten. 

 
9. COMMISSARIS DEBAT 
“I love deadlines. I love the whooshing noise they make as they go by.” - Douglas Adams, The Salmon 
of Doubt  

De commissaris Debat heeft dit jaar samen met haar commissie vier succesvolle edities van Debat 
uitgebracht, waarvan twee thema-edities over de toekomst en over Europa. De edities zijn 
verschenen in november, februari, april en juni. Daarnaast heeft de commissaris met haar commissie 
vanaf november minstens één keer per week een artikel online geplaatst op de SPIL-website.  

In elke papieren editie waren vaste rubrieken zoals een dag met, een interview, lokaal nieuws en een 
recensie te vinden. Er zijn interviews geweest met onder andere Hans Spekman en de directeur van 
Oxfam Novib, Farah Karimi, en er is meegelopen met de Canadese ambassadeur en 
Europarlementariër voor de PVV, Auke Zijlstra. De commissaris heeft met deze diversiteit aan 
artikelen gepoogd de artikelen door zoveel mogelijk mensen te laten lezen. Ze is hier tevreden over.  
 
Dit jaar was in elke editie van Debat en ook online een aantal artikelen in het Engels. De commissaris 
heeft de commissieleden vrijgelaten om te kiezen in welke taal ze wilden schrijven. Daarbij was het 
onderwerp ook van belang. De commissaris is tevreden over de verhouding Engels-Nederlands 
aangezien ze de mening heeft dat de kwaliteit van de artikelen op deze manier gewaarborgd werd.  
 
De commissaris heeft ook geprobeerd de kwaliteit van de artikelen voor de papieren Debat te 
waarborgen door de artikelen dubbel te laten nakijken door de eindredactie en de Engelstalige 
artikelen vervolgens nogmaals te laten nakijken op taal. De commissaris raadt dit ook aan voor 
volgend jaar.  
 
9.1 Debat online 
Sinds november wordt er minstens een keer per week een artikel geplaatst onder een apart kopje op 
de SPIL-website. De commissaris oogde hiermee Debat toegankelijk te maken voor een breder 
publiek. Deze artikelen worden vervolgens gepromoot door de Facebookpagina van Debat. De 
commissaris is over dit alles erg tevreden. Het geld dat naar Debat is gegaan, is gebruikt voor het 
promoten van de Facebookpagina. Door het succesvolle promoten van de Facebookpagina heeft de 
pagina op het moment van schrijven 340 likes. Dit jaar zijn er in totaal 43 artikelen geplaatst op de 
SPIL-website. Het gemiddelde aantal hits is 800 (waarbij een uitschieter van 10000 hits buiten de 
berekening is gelaten).  
 
Dit jaar was één persoon uit de eindredactie de informele voorzitter van de internetredactie. Dit is de 
commissaris, maar ook de internetredactie goed bevallen en de commissaris raadt dit dan zeker ook 
aan haar opvolger aan. Wel is de commissaris tot de conclusie gekomen dat vier personen in de 
internetredactie erg weinig is voor de regelmaat waarmee de artikelen geplaatst worden. Twee tot 
drie personen extra zijn volgens de commissaris zeker nodig. 
 
De commissaris heeft samen met de voorzitter van de internetredactie geprobeerd de kwaliteit van 
de artikelen online te waarborgen. De artikelen werden alleen nagekeken door de commissaris en de 
voorzitter waardoor de kwaliteit niet optimaal was. De commissaris geeft als advies aan haar 
opvolger te onderzoeken hoe er voor een betere kwaliteit gezorgd kan worden. Dit kan bijvoorbeeld 
door personen uit de internetredactie aan te stellen als ‘mini-eindredactie’.  
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Daarnaast heeft de commissaris samen met de voorzitter van de internetredactie geprobeerd 
passende afbeeldingen bij de artikelen te vinden. Bij de papieren editie wordt dit ook gedaan maar 
wordt er niet nauwkeurig gelet op copyright. Vandaar dat aan het begin bij het plaatsen van de 
online artikelen hier ook niet heel nauwkeurig op gelet is. De commissaris heeft dit jaar ontdekt dat 
er beter gekeken moet worden naar de copyright van afbeeldingen waarbij er geen afbeeldingen 
gebruikt moeten worden van grote beeldarchieven zoals ANP. Alle online artikelen zijn ondertussen 
gecheckt op afbeeldingen en deze zijn zo nodig aangepast. Ook geeft de commissaris mee aan haar 
opvolger volgend jaar goed te letten op mogelijke copyright-schendingen van afbeeldingen. 
 
Tijdens het uitbrengen van de derde editie van Debat heeft de commissaris samen met de 
internetredactie een enquête gemaakt. Deze enquête bevatte een vraag over de papieren versie 
maar de rest van de enquête was gericht op Debat online. De enquête heeft 51 reacties gekregen. 
Uit de enquête blijkt dat men af en toe artikelen online leest. Ditzelfde geldt voor de papieren editie. 
De meningen zijn verdeeld over hoe zichtbaar de artikelen online zijn en men heeft de voorkeur voor 
internationale artikelen. Uit de open reacties blijkt dat men behoefte heeft aan meer soorten 
artikelen online zoals satire en interviews. Daarnaast heeft de commissaris een uitgebreide evaluatie 
gehouden met de internetredactie. Uit de evaluatie bleek ook dat er vraag is naar diverse soorten 
artikelen voor online. Daarnaast bleek dat het noodzakelijk is dat de commissie wordt uitgebreid. Uit 
alle evaluaties blijkt dat men vindt dat Debat online een toevoeging is voor de SPIL. Alle evaluaties en 
de resultaten van de enquête geeft de commissaris mee aan haar opvolger. 
 
Dit jaar heeft de commissaris uitgezocht wat de mogelijkheden zijn voor een eigen platform voor 
Debat online. Er is toen gekozen artikelen te plaatsen op de SPIL-website en eventueel later in het 
jaar een eigen website voor Debat te ontwikkelen. Maar na overleg met de internetredactie, de 
eindredactie, de gehele commissie Debat, e.t. commissarissen Debat en de rest van het 37e bestuur, 
heeft de commissaris besloten dat het dit jaar nog te vroeg is om een eigen website op te richten 
voor Debat. De artikelen worden hiervoor nog te weinig structureel gelezen. De commissaris geeft 
aan haar opvolger mee dit volgend jaar opnieuw in overweging te nemen, gezien het feit dat een 
eigen website voor Debat wel een waardevolle toevoeging kan zijn voor de SPIL. 
 
9.2 Commissie  
De commissaris had dit jaar als doel de journalistieke en schriftelijke vaardigheden te ontwikkelen. 
Hiervoor heeft de commissaris hoogleraar journalistiek en nieuwe media, Addie de Moor, 
uitgenodigd om een workshop te geven en is de commissie Debat op excursie naar Het Parool 
geweest. Beide activiteiten zijn positief ontvangen door de commissie. Volgens de commissaris is het 
duidelijk zichtbaar dat de commissieleden beter schreven in de laatste editie dan in de eerste. Ook de 
latere artikelen van de internetredactie zijn volgens haar beter dan de eerdere. Deze verbetering in 
schrijven is volgens de commissaris ook te danken aan het intensievere begeleiden van de 
eindredactie waar sinds de derde editie mee begonnen is. De commissieleden worden tijdens de 
brainstormsessie onderverdeeld in groepen waar een lid uit de eindredactie leiding aan geeft. Ook 
tijdens het schrijfproces wordt van de commissieleden verwacht dat ze updates geven aan het lid van 
de eindredactie. Dit alles heeft de commissaris als positief ervaren. Daarnaast heeft de commissaris 
gepoogd haar commissie betrokken en actief te krijgen. Dit heeft zij gedaan door meerdere informele 
commissie-uitjes te organiseren. Door verschillende positieve reacties uit de commissie, acht de 
commissaris deze poging geslaagd.  
 
Dit jaar was de commissie Debat onderverdeeld in een algemene redactie, een internetredactie en 
een eindredactie waarbij de algemene redactie voor de papieren Debat schreef, de internetredactie 
voor Debat online en de eindredactie eindverantwoordelijk was voor beide. Deze onderverdeling is 
de commissaris goed bevallen. Het was namelijk duidelijk wie waarvoor verantwoordelijk was. De 
commissaris raadt deze onderverdeling aan haar opvolger aan waarbij er wel gekeken kan worden 
naar een aparte eindredactie voor Debat online. Ook raadt ze haar opvolger aan aparte 
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vergaderingen te houden voor papier en online, maar wel gezamenlijk commissie-uitjes te 
organiseren. 
 
Alle Debat-werkzaamheden zijn inmiddels overgedragen aan Rick van den Brink. De commissaris 
wenst hem veel succes en plezier en ze heeft er alle vertrouwen in dat haar opvolger prachtige 
edities van Debat gaat neerzetten en online Debat nog verder zal groeien.  
 
9.3 EersteJaarsWeekend (EJW) 
Sinds enkele jaren heeft het EJW weer plaatsgevonden in Delft, bij scouting Paulus. Deze locatie werd 
als erg positief ervaren: er was voldoende ruimte voor alle aanwezigen, er was voldoende groen in de 
buurt voor de spellen en de locatie lag in de buurt van Leiden en Den Haag. Ook de stad Delft werd 
als positief ervaren voor het stadsspel en het uitgaan. Het EJW verliep soepel en zonder grote 
problemen. De commissie nam hierbij vooral de leiding, het h.t. bood een ondersteunende rol en 
sprong bij waar het nodig was zodat het f.t. de ruimte had connecties te leggen met de nieuwe 
eerstejaarsstudenten. Het thema dit jaar was: ‘Decline of the West versus rise of the Rest’. Dit jaar 
waren er 75 deelnemers mee op het weekend waarvan acht internationale studenten. Hierdoor was 
Engels de voertaal tijdens het weekend. Dit is als positief ervaren. Ongeveer een derde van de 
aanwezigen heeft zich aangemeld voor commissies tijdens het weekend en een groter aantal is lid 
geworden van de SPIL. Al tijdens het weekend hebben de deelnemers hun enthousiasme laten 
blijken over het weekend en over de SPIL. Een uitgebreide financiële realisatie van het EJW is 
verderop te vinden. Het EJW vond dit jaar plaats van donderdag tot en met zaterdag. Vanwege de 
overlap met de mentordag van de ElCid op zaterdag, wordt voor volgend jaar aangeraden dat het 
EJW plaatsvindt van woensdag tot en met vrijdag.  
 
 
10. COMMISSARIS IRO & FACILITEITEN 
 
10.1 Commissaris IRO 
‘’The beginning of the end of the end of the beginning has begun’’ - M. Gustave, The Grand Budapest 
Hotel 
 
10.1.1 Bevindingen Commissaris IRO 
De commissaris kijkt terug op een mooi, maar niet altijd gemakkelijk jaar. Zij heeft genoten van de 
nieuwe activiteiten die zij heeft kunnen neerzetten. Ook heeft zij met plezier de SPIL te 
vertegenwoordigd in Den Haag voor alle nieuwe studenten. Er waren namelijk zaken waar de 
commissaris tegenaan is gelopen. Naarmate het jaar vorderde werd steeds meer duidelijk wat de 
behoeftes zijn in Den Haag. De commissaris IRO heeft getracht hierop in te spelen door hierover in 
gesprek te gaan met de studieadviseurs en IRO-studenten. Samen met het bestuur en op advies van 
het 36e bestuur is besloten welke taken vervuld zouden moeten worden door de commissaris IRO en 
hoe dit zich zou verhouden met de andere taken binnen het bestuur. 
 
De verantwoordelijkheden die de commissaris IRO heeft opgevangen gingen met name gepaard met 
het vestigen van de vereniging in een nieuwe stad. Er moeten nieuwe contacten gelegd worden en 
de vereniging dient haar plaats te vinden op de campus in Den Haag. Ook was van groot belang dat 
er een community of gemeenschap gevormd zou worden waardoor de IRO studenten zich op hun 
plek zouden voelen op de Universiteit Leiden. De SPIL heeft geld ontvangen van de gemeente Den 
Haag om dit proces te ondersteunen. Dit geld is onder andere gebruikt voor een promotiefilmpje, de 
inrichting van het hok in Den Haag en verschillende activiteiten als het gala, een uitje naar 
Madurodam en de after exams drinks. Het vormen van een gemeenschap is alsnog een uitdaging 
gebleken. Er zijn een aantal zaken die dit proces moeilijker maakten.   
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Allereerst is gebleken dat Den Haag een andere studentenstad is dan Leiden met minder 
alternatieven voor een studievereniging. Den Haag is een studentenstad in wording, maar kent nu 
nog niet dezelfde aantallen sport- en studentenverenigingen als in Leiden. Het grote aantal IRO-
studenten bleek hier wel behoefte aan te hebben en verwachtte daardoor dat de SPIL in deze 
behoefte zou voorzien.  Er is niet genoeg rekening gehouden met het verwachtingsmanagement van 
internationale studenten in Den Haag. Zo is het verschil tussen een studievereniging en een 
studentenvereniging niet altijd duidelijk geweest voor hen. De studenten dienen daarom een helder 
beeld te krijgen van wat de SPIL wel en niet kan bieden. Het bestuur heeft het volgende bestuur dan 
ook geadviseerd dit kenbaar te maken tijdens de HOP-week en andere introductie-activiteiten. 
Vooral de internationale studenten verwachten veel meer dan de SPIL als studievereniging kan 
bieden, met name op het gebied van sociale activiteiten, zoals het organiseren van meer borrels en 
het oprichten van verschillende sportclubs binnen de vereniging. Het bestuur heeft daarom 
Information Meetings georganiseerd in Den Haag waar werd uitgelegd wat de studenten kunnen 
verwachten van de SPIL. Het organiseren van deze bijeenkomsten is geen verplichting voor het 
volgende bestuur, maar het wordt sterk aangeraden deze te blijven organiseren om de studenten zo 
goed mogelijk te informeren. Ook de initiatieven die gevormd zijn binnen de IRO-gemeenschap zoals 
een eigen voetbalteam en het opzetten van CIROS (Community for International Relations and 
Organisations Students) zijn positief gebleken voor het vormen van een gemeenschap. De 
commissaris verwacht dat de onderhandelingen over dispuutsvorming met de IRO community CIROS  
positief zijn, aangezien zij een deel van het gat dat de IRO studenten missen in sociale activiteiten 
kunnen opvangen.  
 
De afstand tussen Den Haag en Leiden is een belangrijke factor in het integreren van de IRO-
studenten. De reiskosten die hiermee verbonden zijn, bleken voor met name de internationale 
studenten een drempel om naar Leiden te komen. Ook is duidelijk geworden dat taal een barrière 
vormt tussen beide steden. Hoewel aangedrongen wordt Engels te spreken tijdens de reizen en 
activiteiten, zijn leden hiertoe niet altijd bereid. Daarnaast heeft de commissaris haar uiterste best 
gedaan zo zichtbaar mogelijk te zijn voor de IRO-studenten. Dit is echter niet te allen tijde 
doeltreffend gebleken. Als Leidse student die geen colleges volgt in Den Haag is het lastig veel 
studenten te leren kennen. Het is daarom voor de komende jaren gunstig voor de natuurlijke 
zichtbaarheid van het bestuur in Den Haag wanneer er IRO-studenten in het bestuur zitten. 
Het commissariaat IRO is een waardevolle toevoeging geweest om de veranderingen binnen de SPIL 
met de komst van de nieuwe bachelor specificatie te ondervangen.  Het is echter niet altijd makkelijk 
geweest deze functie uit te voeren. De commissaris moest bij het vormgeven van haar functie te 
werk gaan zonder voorganger. De vrijheid die hiermee gepaard ging is erg leerzaam, maar op 
sommige momenten ook lastig geweest. De commissaris heeft geleerd in te spelen op de behoeftes 
van studenten en heeft getracht dit zo goed mogelijk te doen. Naarmate het jaar vorderde bleek 
echter dat niet alle studenten tevreden waren met hoe de SPIL functioneerde in Den Haag. De 
ontevredenheid van studenten maakten het organiseren van activiteiten lastiger aangezien niet altijd 
duidelijk was hoe er aan de verwachtingen van de IRO-studenten kon worden voldaan. Een 
voorbeeld hiervan was de cultural market welke uiteindelijk niet tot stand is gekomen door 
praktische problemen, maar ook doordat de commissaris niet wist hoe een nieuwe activiteit als deze 
tot een succes kon worden gebracht. 
 
10.1.2 Commissie en activiteiten 
De commissie IRO heeft dit jaar een aantal activiteiten georganiseerd die een waardevolle 
toevoeging bleken aan het programma van de SPIL. Het jaar begon met het inrichten van het SPIL-
hok in Den Haag. De opening werd feestelijk gevierd tijdens de hokwarming die georganiseerd is 
door de commissaris en haar commissie. Ook werd er een excursie naar Madurodam in Den Haag 
georganiseerd. Hier hadden de internationale studenten de mogelijkheid Nederland en haar steden 
beter te leren kennen. Door de commissie is ook een filmavond georganiseerd die in het teken stond 
van het Eurovisie Songfestival. Onder het genot van een hapje en een drankje is in café de Paraplu in 
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Den Haag naar de eerste halve finale van het songfestival gekeken. Ook hebben een aantal leden van 
de commissie zich bezig gehouden met het opzetten van een Language Exchange Course (LEX). Hier 
hadden de studenten in Den Haag en Leiden de mogelijkheid een taal te leren met als leraar één van 
hun medestudenten. Er zijn groepslessen georganiseerd in onder andere Spaans en Nederlands. Ook 
zijn er duo’s gevormd die elkaars taal wilden leren. Er zijn door de commissie in samenwerking met 
de commissie Faciliteiten vier succesvolle after exam drinks georganiseerd in café de Paraplu. Door 
ruimte op de begroting is besloten bij twee van de borrels een gratis drankje aan te bieden aan de 
leden. Ook werden er tijdens de borrels in Den Haag happen geserveerd. Als introductie-activiteit is 
ervoor gekozen in Den Haag een extra borrel te organiseren in de eerste week van het collegejaar. 
 
10.1.3 Community Officers 
Samen met de studieadviseurs van IRO is gekozen een mentorsysteem op te zetten voor de 
eerstejaars IRO-studenten. Er heeft een informatiebijeenkomst plaatsgevonden waar de negentien 
mentoren een werkgroep toegewezen kregen. De mentoren die meerderejaars politicologie of IBO-
studenten zijn, hebben op verschillende manieren steun kunnen bieden aan de eerstejaars IRO-
studenten en hebben hun vragen kunnen beantwoorden. Echter, het mentorsysteem bleek niet 
geheel effectief te werken aangezien de studenten uit Leiden niet de optimale steun kunnen bieden 
aan een student uit Den Haag. Op verzoek van de studieadviseurs is er daarom  voor gekozen de 
leiding over de community officers onder hen te laten vallen. De studieadviseurs hebben een 
tweedejaars IRO-student aangesteld om de leiding over de groep community officers te houden. Met 
behulp van een survey ingevuld door de community officers van het afgelopen jaar is een advies 
gegeven voor het voortzetten van dit project in het nieuwe collegejaar. De studieadviseurs zullen 
deze adviezen meenemen.  
 
10.1.4 Toekomst IRO 
Op de helft van het collegejaar is een plan opgesteld over de toekomst van de functie van IRO binnen 
het bestuur. Er zijn verschillende scenario’s besproken en de keuze is gemaakt de functie van 
commissaris IRO te laten vervallen binnen het bestuur. De taken van de commissaris en de 
commissie zullen worden opgevangen door de bestaande functies binnen het bestuur.  
 
10.1.5 Studieadviseurs 
De commissaris heeft vele vergaderingen gehad met de studieadviseurs van IRO over de vorderingen 
binnen de studie. Er werd gesproken over de integratie van internationale studenten, het vormen 
van de gemeenschap binnen de groep IRO-studenten en het functioneren van de SPIL in Den Haag. 
Dit contact zal volgend jaar overgenomen worden door de commissaris Onderwijs. Er wordt sterk 
aangeraden maandelijks langs te gaan bij de studieadviseurs, aangezien zij goed op de hoogte zijn 
van wat er speelt binnen de IRO-gemeenschap en een goede hulp kunnen zijn voor de SPIL. De 
commissaris organiseert samen met de studieadviseurs de IRO Orientation Day. De SPIL is op deze 
dag verantwoordelijk voor de logistiek. De aanstaande community officers zullen verantwoordelijk 
zijn voor het sociale gedeelte van de dag. De SPIL zal ook aanwezig zijn op de informatiemarkt waar 
de studenten kennis kunnen maken met de SPIL.  
 
10.1.6 VerO 
De commissaris heeft dit jaar plaatsgenomen in het overleg van de verenigingen op de FGGA (Faculty 
of Governance and Global Affairs) onder leiding van de assessor. Tijdens deze vergaderingen heeft de 
commissaris veel kunnen leren van de ervaringen van andere verenigingen en worden de 
ontwikkelingen van de faculteit WIjnhaven besproken.  
 
10.1.7 IRO information meeting 
Aangezien duidelijk werd dat IRO-studenten veel vragen hebben over de SPIL is ervoor gekozen 
informatiebijeenkomsten te organiseren. Op deze bijeenkomsten was het voor de IRO-studenten 
mogelijk vragen te stellen over de SPIL en konden zij ook hun zorgen kenbaar te maken aan het 
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bestuur. Er is veel gesproken over het functioneren van de SPIL in Den Haag en hoe dit beter zou 
kunnen. De opmerkingen die tijdens deze bijeenkomsten zijn gemaakt zullen doorgegeven worden 
aan het volgende bestuur. Ook hebben de studenten tijdens de bijeenkomsten vragen kunnen stellen 
over het beleid van het 37e bestuur.  De notulen van de twee gehouden bijeenkomsten zijn 
uitgewerkt door de commissaris en kunnen gevonden worden in het evenement op Facebook.  
 
10.2 Commissaris Faciliteiten 
“Always keep the rhythm in your feet and a little party in your shoulders’’ - Phil Dunphy 
 
De commissaris Faciliteiten heeft dit jaar met haar commissie succesvolle activiteiten georganiseerd. 
Er zijn dit jaar vier feesten georganiseerd waarvan twee in Leiden hebben plaatsgevonden en twee in 
Den Haag. Het eerste feest van het jaar werd gehouden in Den Haag en had het passende thema 
‘Prinsjesnacht’. Het tweede feest, met als thema het Amerikaanse huisfeest, is samen met de 
studievereniging B.I.L. tot stand gekomen. Dit feest vond ook plaats in Den Haag. Ook werd er tijdens 
de krokusklas een feest gegeven om de middelbare scholieren een kijkje te geven in het nachtleven 
van een student. Er is gekozen het laatste feest plaats te laten vinden na de Actieve Ledendag op 6 
juni. Het is dit jaar niet mogelijk geweest gratis locaties te vinden in Den Haag en Leiden, daarom is er 
ruimte op de begroting vrijgemaakt om voor elk feest een geschikte locatie beschikbaar te stellen.  
 
Verder zijn er dit jaar twee televisie-uitzendingen bezocht. Dit was het programma Pauw en de 
opname van College Tour met Klaas Dijkhoff. Ook heeft de commissie zich laten zien door een 
pubquiz te organiseren in de bovenzaal van de Buddhas in Leiden, welke drukbezocht was. Ook de 
kroegentocht was dit jaar onderdeel van de agenda. In Den Haag zijn de beste kroegen van de stad 
bezocht. Een uitstapje naar de Efteling bleek wederom succesvol en een grote groep SPIL’ers heeft 
een dag vertoefd in dit sprookjesachtige park. Ook was er het magische SPIL-gala. Het veranderen 
van locatie zorgde gelukkig niet voor een minder groot succes. De succesvolle kaartverkoop zorgde 
onder andere voor vele mooie foto’s en een volle dansvloer met veel SPIL’ers in mooie kledij.  
 
Er waren echter ook een aantal teleurstellingen voor de commissie. De twee geplande ouderdagen 
hebben dit jaar helaas niet plaats kunnen vinden. Het was nog niet meteen in het begin van het jaar 
duidelijk of er in zowel Den Haag als Leiden een ouderdag zou worden gehouden. Aangezien het 
Wijnhaven gebouw in Den Haag ook op zaterdag open is en dit de ouderdag beduidend goedkoper 
maakt, heeft het bestuur overwogen de ouderdag in Den Haag te laten plaatsvinden. Toen besloten 
was in allebei de steden een ouderdag te houden, was het te laat om de samenwerking met 
studievereniging Labyrint aan te gaan om de kosten van het openhouden van de FSW op zaterdag te 
delen. Ook was gekozen de ouders van de studenten op aparte dagen in beide steden uit te nodigen, 
maar dit resulteerde helaas in te weinig inschrijvingen. De commissaris raadt haar opvolgster dan 
ook aan te onderzoeken of een ouderdag mogelijk is waarin een bezoek naar beide steden 
gecombineerd wordt. Ook adviseert zij in het begin van het jaar een keuze te maken over de 
ouderdag zodat een samenwerking met Labyrint mogelijk is. Dit zal veel schelen in de kosten van de 
ouderdag. Door een te volle agenda was het niet mogelijk een datum te vinden voor rellen met de 
ME. De politieacademie is in december gecontacteerd en helaas hadden zij geen vrije data meer in 
het daaropvolgende halfjaar waarop het voor de SPIL mogelijk was om langs te komen. Het advies 
luidt dan ook in september een mail te sturen om te zorgen dat er nog genoeg data vrij zijn waarop 
de SPIL het simulatiespel tegen de politie kan spelen. 
 
Er zijn dit jaar nieuwe activiteiten geïntroduceerd. Na elke tentamenweek vond namelijk een after 
exam drinks plaats in de Paraplu in Den Haag. Aangezien deze borrels populair waren, adviseert de 
commissaris haar opvolgster deze activiteiten voort te zetten. De medewerkers van de Paraplu zijn 
erg behulpzaam en de commissaris is blij dat er een stamkroeg voor de SPIL gevonden is in Den Haag. 
Ook waren de maandelijkse borrels in café de Storm onderdeel van het programma. Op deze borrels 
is er een korting aangeboden op de pitchers en heeft de commissie in overleg met de eigenaar Paul 
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de mogelijkheid gehad haar eigen happen te bakken. De commissaris raadt aan met de nieuwe 
eigenaar van de Storm in overleg te gaan om de samenwerking al dan niet staande te houden. 

 
  



48 
 

11. DEFINITIEVE JAARPLANNING 2017-2018 
 
Week  Datum   Activiteit 
 
Augustus 2017 
Week 32 10 – 12 augustus EJW 
Week 33    Faculteitsblok EL CID 
Week 34    Faculteitsblok HOP-week 
  9 augustus  Start boekverkoop blok 1 
Week 35 31 augustus  IRO Orientation Day 

 

 
September 2017 
Week 36 5 september  Eerstejaarsborrel FSW 
  6 september  TV-uitzending Pauw 
  7 september  SPIL-Borrel  
Week 37 14 september   Bezoek Amerikaanse Ambassade 
     Wissel-ALV 
Week 38 19 september  SPIL - Prinsjesnacht party 
Week 39 26 september  The Day After: German Elections 
 

 
Oktober 2017 
Week 40 4 oktober  LEx programme meeting 

5 oktober  Hok-warming Den Haag 
  SPIL-Borrel: Bekendmaking bestemming Korte Reis 

  6 oktober  Tosti-uurtje SPIL-hok FSW 
Week 41 11 oktober  Binnenhof excursie 
Week 42 18 oktober  Workshop Mediatraining 
Week 43 23-27 oktober  Tentamens Blok 1 
  26 oktober  After exams borrel Den Haag 

      
November 2017 
Week 44 2 november  Dieslezing  

  SPIL-Borrel 
Week 45 8 november   Sluit inschrijving Korte Reis 
     Constitutieborrel  

 9 november  In gesprek met Elbert Dijkgraaf 
10 november  Sluit inschrijving EJW & AJW  

Week 46    Sollicitaties EJW & AJW 
  14 november   Workshop Effectief studeren (deel 1) 

16 november   Excursion International Criminal Court 
     Workshop Effectief studeren (deel 2) 
  17 november  Workshop Debating 
Week 47 21 november   Gangverenigingenborrel 

22 november  Beleids-ALV  
24 november   Excursion Madurodam 

Week 48    Uitgave Debat editie 1 
  28 november  SPIL-B.I.L.: American House Party  
  29 november  Hervatting Beleids-ALV 
  30-1 december  Brussels-excursion 

 



49 
 

December 2017   
Week 49  6 december   Career event: Shape Your Future 

 7 december  SPIL-Borrel  
 Binnenhof excursion  

Week 50 11 december  IRO- Information meeting 
  12 december  Start boekverkoop blok 3 

13 december  Excursion Ministry of Foreign Affairs  
Week 51 18-22 december Tentamens Blok 2 
  20 december  After tentamen borrel (Bekendmaking Lange Reis) 
  21 december  After tentamen borrel (Bekendmaking Lange Reis) 

 
Januari 2018 
Week 01 4 januari  SPIL- nieuwjaarsborrel (New Year’s drinks) 
Week 03 15-19 januari  Hertentamens Blok 1 

 19 januari  Pré-buitenland activiteit 
Week 04 22-26 januari  Hertentamens Blok 2 
  25 januari  Bezoek Koninklijke Militaire Academie 

 26 januari  Pré-buitenland diner  
Week 05 29-4 februari  Korte Reis 

 
Februari 2018 
Week 06    Uitgave Debat editie 2 
  7 februari  Leidsch Debat 
     Gemeentedebat Leiden 

8 februari  SPIL-Borrel    
Week 07 14 februari  Deadline inleveren brief Lange Reis 
     In gesprek met Elbert Dijkgraaf 
  15 februari  Collegetour Klaas Dijkhof 
  16 februari  SPIL Gala 
Week 08 20 februari  Lezing Diederik Samsom 

21 februari  Tussentijdse-ALV 
  22 februari  Pubquiz 
Week 09 26-28 februari  Krokusklas  
     Krokusklaslezing: Human Security Collective 
     Krokusklasfeest: Go local or go loco 

 
Maart 2018 
Week 09 1 maart   SPIL-borrel (Almanak bekendmaking) 
Week 10 6 maart   Leidsch Debat 
  7 maart   Gemeentedebat Den Haag  
  8 maart   Oud-besturenborrel 

               9 maart  IRO Information Meeting 
Week 11 12 maart  Tussentijdse-ALV 
  13 maart  PvP-activiteit: Political Scientists: Cross your Borders 
  14 maart  Collegeboot  
     Workshop Spreken voor Publiek (NL)   
  15 maart  Kroegentocht  
     Rellen met de ME  
Week 12 19 maart   Start Boekverkoop Blok 4 
  20 maart  Hervatting Tussentijdse-ALV 
Week 13 26-30 maart  Tentamens Blok 3 
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  29 maart  After exams borrel Den Haag 
 
April 2018 
Week 14 4 april   Collegeboot  
    5 april   Night on Russia 

SPIL-Borrel 
  6-8 april  AlleJaarsWeekend 
Week 15 11 april   Career event: Shape Your Future 2.0: Alumni 
  14 april   Ouderdag Leiden 
Week 16 16 april   Workshop Kickstart Your Career 

18 april   Excursie Eerste Kamer met Ankie Broekers-Knol 
 Uitgave Debat editie 3 

 19 april   Cultural market 
Bestuursinteresseborrel 

21 april   Ouderdag Den Haag 
Week 17 24-28 april  IAPSS World Congress 

 
Mei 2018 
Week 18 2 mei   SPIL-Borrel: Karaoke night 

3 mei    Pré-buitenlandactiviteit 
  7 mei   SPIL meeting on reforming the committee structure 

8 mei   Excursion Amnesty International 
Movie night: Eurovision 

Week 19  9 mei   PiP-congres: Millennials in Power 
  12 mei   Eurovision night 
Week 20 15 mei   Deadline inleveren sollicitatiebrief bestuur  
Week 21 21-25 mei  Tentamens Blok 4 
  24 mei   After exams borrel Den Haag 
  25 mei   SPIL schoolreisje: Efteling 
Week 22 28- 1 juni  Sollicitaties voor bestuur 
  30 mei   Excursion American Embassy 

 
Juni 2018 
Week 23 6 juni   Actieve Ledendag 
                                                                        SPIL-Party: Summer Paradise 
  7 juni   SPIL-Borrel: Bekendmaking kandidaatsbestuur 
Week 24 11-15 juni  Hertentamens Blok 3 
  15 juni   Pré-buitenlandactiviteit 
Week 25 18-22 juni  Hertentamens Blok 4 
  18 juni   Excursie Kabinet van de Koning 
  22 juni   Pré-buitenlandactiviteit en pré-buitenlanddiner 
Week 26    Uitgave Debat editie 4 
  25 juni   Instemmings-ALV 
  26 juni   Instemmings-ALV 

 
Juli 2018 
  27 juni - 11 juli   Lange Reis Buenos Aires 

 
Augustus 2018 
Week 32 9-11 augustus  EJW 
Week 33 13-17 augustus  EL CID 
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 14 augustus  Faculteitsblok Binnenland activiteit 
Week 34 20-24 augustus  HOP-Week 

 30 augustus  IRO Orientation Day 

 
September 2018 
Week 36 4 september  Lecture Rob Kramer 
  5 september  Eerstejaarsborrel Leiden 

SPIL-Borrel Den Haag 
  6 september  Waffle-hour 

SPIL-Borrel Leiden 
Week 37 10 september  Lecture Pete Hoekstra 

13 september  Wissel-ALV, presentatie Almanak 
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12. FINANCIEEL EINDVERSLAG 2017-2018 
Inkomsten 

 

Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Contributies* € 18.288,00 € 18.930,10 € 18.930,10 

Rente** € 37,00 € 0,20 € 0,20 

Algem. Bijdrage Departement*** € 1.600,00  € 1.600,00  € 1.600,00 

Alumnibijdrage Departement*** € 200,00 € 200,00 € 200,00 

Studystore**** € 8.000,00 € 10.000,00 € 9.811,32 

Commissie Acquisitie***** € 2.000,00 € 2.000,00 € 2.044,88 

Bijdrage Eigen Vermogen €- € - € - 

Vrienden van de SPIL € 75,00 € 100,00 € 116,43 

Overige Inkomsten***** € 70,00 € 240,00 € 946,75 

Totaal € 30.270,00 € 33.070,30 € 33.649,68 

Toelichting: 

* Bij het berekenen van de contributie is uitgegaan van 1270 leden en  is gerekend op 10% 

wanbetalers. Door het wanbetalers beleid is er uiteindelijk meer gerealiseerd. 

** De rente is door opname van het geld van de Lustrum en door nieuw beleid van de ABN-AMRO 

laag uitgevallen. 

*** De bijdragen vanuit het departement worden elke jaar pas na de wissel-ALV overgemaakt. 

**** De inkomsten vanuit Studystore  zijn 190 euro lager uitvallen dan geschat. 
***** Op het moment van opmaak waren nog niet alle inkomsten vanuit acquisitie ontvangen. Hierbij 

ontbrak één betaler, Athena Studies. De penningmeester hoopt op de Wissel-ALV mee te kunnen 

delen dat al het geld in ontvangen. 

****** De overige inkomsten bestaan uit statiegelden, gevonden geld, overgebleven gala inkomsten 

en het LUF.  

 

Uitgaven 
 

Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Bestuur €4.461,75 €4.860,62 €5.164,88 

Secretaris € 600,00 € 700,00 € 587,35 
Buitenland 
Lange Reis 
Korte Reis 

€  8.466,67 

€ 5.600,00 

€ 2.666,67 

€ 8.364,00 

€ 5.600,00 

€ 2.424,00 

€ 7.934,93 

€ 5.137,79 

€ 2.424,00 

Debat € 4.920,00 € 4.525,00 € 4.555,16 

Almanak € 3.900,00 € 3.900,00 € 3450,00 
IAPSS € 200,00 € 2.190,00 € 2.170,00 

Reserveringen € 1.800,00 € 1.800,00 € 1.950,00 

Faciliteiten € 1.500,00 € 1.530,00 € 3.410,00 

Binnenland € 750,00 € 750,00 € 749,99 

Onderwijs € 700,00 € 700,00 € 825,91 

ICT € 564,08 € 624,08 € 606,52 

Investeringen € 150,00 € 573,37 € 410,70 

Allejaarsweekend € 250,00 € 500,00 € 500,00 

Promotie € 350,00 € 400,82 € 584,58 

IRO  € 350,00 € 350,00 € 330,00 

Afschrijvingen € 250,00 € 250,00 € 639,15 

PvP € 150,00 € 100,00 € 100,00 

Onvoorzien € 907,50 € 952,11 € 561,60 

Totaal € 30.250,00 € 33.070,30 € 33.642,34 
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Uitgaven per post 

 

Bestuur 

 

Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Actieve Ledendag* € 700,00 € 1.200,00 € 1.380,56 

ABN-Amro Kosten Zakelijke Rekening € 600,00 € 500,00 € 413,61 

Kosten Algemene Ledenvergadering** € 700,00 € 700,00 € 852,79 

Van Den Berg-Bachelorscriptieprijs € 100,00 € 100,00 € 100,00 

Constitutieborrelcadeaus € 87,00 € 28,27 € 36,25 

Constitutieborrel SPIL € 1350,00 € 1289,69 € 1289,69 

Kantoorartikelen € 310,00 € 350,00 € 309,20 

StOP-Contributie € 10,00 € 10,00 € 10,00 

Exploitatie SPIL-hok € 240,00 € 270,00 € 285,75 

Rondje Kroeg na Wissel-ALV € 84,60 € 84,60 € 84,60 

Medewerkers-lunch € 100,00 € 62,44 € 62,44 

Algemene Bestuursuitgaven*** € 112,12 € 207,56 € 318,73 

Sollicitaties bestuur 2018-2019 € 40,00 € 50,00 € 13,20 

Eerstejaars Kennismakingsborrel € 8,06 € 8,06 € 8,06 

Totaal € 4.441,75 € 4.860,62 € 5.164,88 

Toelichting: 

* Om dit jaar de Actieve Ledendag extra bijzonder te maken is er gekozen voor een betaalde activiteit 

in Den Haag en deze is duurder uitgevallen dan voorheen gedacht. 

** Door de extra ALV’s en het eten wat tijdens deze ALV’s eveneens verschaft is, zijn de kosten 

hoger uitgevallen. Tevens is het eten wat op het Hervormingsoverleg is besteld in de prijs opgenomen. 

*** Vanuit Algemene bestuursuitgaven zijn de bestuurstrainingen, bestuursinteresseboekjes, de 

EHBO spullen en de kerstkaarten bekostigd.  

 

Secretaris Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Oud-besturenborrel* 

Alumni Borrel** 

€ 300,00 

€ 300,00 

€ 500,00 

€ 200,00 

€ 387,35 

€ 200,00 

Totaal € 600,00 € 700,00 € 587,35 

Toelichting: 

* De oud-besturenborrel is lager uitgevallen door een meevaller in de rekening, de Einstein was 

vergeten kosten door te berekenen.  

** Deze activiteit/borrel is in samenwerking met de commissaris Onderwijs georganiseerd. De 

financiering van deze borrel/activiteit valt onder beide portefeuilles, het betreft hier de shape your 

future event. 
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Buitenland  Begroot 

 17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Korte Reis  € 2.667,00 € 2.424,00 € 2.424,00 

Lange Reis   € 5.600,00 € 5.600,00 € 5.137,79 

Pre- en Postactiviteiten*  € 200,00 € 340,00 € 373,14 

Totaal  € 8.466,67 € 8.364,00 € 7.934,93 

Toelichting: 

* Er was besloten om voor de laatste pre-activiteit een drankje voor de deelnemers te betalen.  

Debat  Begroot 

 17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

4x Debat*  € 4.700,00 € 4.300,00 € 4.302,78 

Workshops 

Digitaal Debat** 

 € 20,00 

 € 200,00 

€ 25,00 

€ 200,00 

€ 23,96 

€ 228,20 

Totaal  € 4.920,00 € 4.525,00 € 4.555,16 

Toelichting: 
*Er is 10% korting ontvangen van de drukker. Tevens was er voorheen rekening gehouden met een 

btw-verhoging. Echter is dit niet doorgevoerd door de drukker en zijn de edities van Debat lager 

uitgevallen dan voorspeld. 

** Dit geld gebruikt voor de aanpassingen voor Debat Online op de website en voor het promoten van 

de Facebookpagina Debat om meer bereik te krijgen. 

 

 

Almanak  Begroot 

 17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Almanak*  € 3.900,00 € 3.900,00 € 3.450,00 

Totaal  € 3.900,00 € 3.900,00 € 3.450,00 

Toelichting: 
*Door een contract met de leverancier is er meer korting verkregen. 

 

 

IAPSS (International Association 

for Political Science Students) 

 Begroot 

 17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

IAPSS-contributie   € 100,00 € 100,00 € 100,00 

Pre-IAPSS-activiteit* 

SPIL-Bijdrage** 

 € 20,00 

 € 80,00 

€ 20,00 

€2.070,00 

€ 0,00 

€ 2.070,00 

Totaal  € 200,00 €2.190,00 € 2.170,00 

Toelichting: 

* De Pre-activiteit heeft geen geld gekost. 
** Om de IAPSS-reis aantrekkelijker te maken kiest de SPIL ervoor ook aan deze reis een SPIL-

bijdrage toe te kennen. Deze goedkeuring is verleend op de tussentijdse-ALV, hierdoor is er een SPIL-

bijdrage van ongeveer 90 euro per deelnemer uitgekeerd.  
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Reserveringen  Begroot 

 17/18 

 Herbegroot 

 17/18 

Realisatie 

17/18 

8
e
 eLustrum der SPIL  € 1.500,00  € 1.500,00 € 2.000,00 

Nieuwe Camera  

SPIL-hok Leiden 

 € 150,00 

 € 150,00 

 € 150,00 

 € 150,00 

€ 150,00 

€ 150,00 

Lustrum Debat*  € -  € - € 250,00 

Schenking 38
e
  € -  € - € 860,00 

Totaal € 1.800,00  € 1.800,00 € 3.410,00 

Toelichting: 
*Op verzoek van de ALV is er een extra reservering klaargezet voor de lustrum editie van Debat. 

 

 

Faciliteiten*  Begroot 

 17/18 

 Herbegroot 

 17/18 

Realisatie 

17/18 

Politicologenquiz   € 70,00  € 70,00 € 70,00 

Borrels (10)  € 500,00  € 400,00 € 368,66 

Filmavond (1)**  € 200,00  € 0,00 € 0,00 

Karaoke avond (1)   € -  € 100,00 € 90,00 

Feesten (2)***  € 360,00  € 360,00 € 347,37 

Ouderdag (2) ****  € 370,00  € 600,00 € - 

Excursie Efteling****  € -  € - € 185,54 

Totaal  € 1500,00  € 1530,00 € 1.061,57 

Toelichting: 

* Voor missende activiteiten kan men de IRO realisatie raadplegen of de post IRO 

** De filmavond/eurovision night, is bekostigd vanuit de post van de commissaris IRO.  

** De overige feesten zijn gefinancierd vanuit de IRO begroting. 
****Beide ouderdagen hebben door te weinig aanmeldingen niet kunnen plaatsvinden.   

***** Het geld dat is vrijgekomen door de afwezigheid van de ouderdagen is voor een deel gebruikt 

om de excursie naar de Efteling goedkoper te maken voor de leden. 

 

 

Binnenland  Begroot 

 17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Excursies, Lezingen & Debatten  € 275,00 € 279,00 € 279,00 

Dieslezing  € 275,00 € 270,99 € 270,99 

Leidsch Debat  € 200,00 € 200,00 € 200,00 

Totaal  € 750,00 € 750,00 € 749,99 
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Onderwijs  Begroot 

 17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Activiteiten & Workshops  € 500,00 € 473,18 € 473,18 

Carrière*  € 200,00 € 200,00 € 352,73 

Totaal  € 700,00 € 673,18 € 825,91 

Toelichting: 
*Er is besloten meer infoboekjes te laten drukken door een hoger aantal nieuwe studenten. 

 

ICT  Begroot 

 17/18 

 Herbegroot 

 17/18 

Realisatie 

17/18 

Licentie Snelstart  € 149,00  € 149,00 € 132,15 

Abonnement PC-leden  € 71,39  € 71,39 € 71,39 

Hosting ‘www.spilplaats.nl’  € 325,54  € 325,54 € 325,54 

Domeinregistratie Argeweb  € 18,15  € 18,15 € 18,15 

Website  € -  € 60,00 € 59,29 

Totaal  € 564,08  € 624,08 € 606,52 

Toelichting: 
*Dit zijn kosten voor het mogelijk maken van de banners op de website en tevens voor het beveiligen 

en bijwerken van de website. 

 

Investeringen Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Investeringen SPIL € 150,00 - - 

Pin-kastje € - € 23,37 € 23,37 

Camera* € - € 250,00 € 99,00 

SPIL-tasjes € - € 200,00 € 209,33 

Speakers € - € 100,00 € 79,00 

Totaal € 150,00 € 573,37 € 410,70 

Toelichting: 

*De totale kosten van de camera bedroegen 499 euro. De SPIL heeft reeds al 300 euro gespaard voor 

een nieuwe camera,150 euro door voorgaande jaren en 150 euro door het 37
ste

 bestuur. Daarnaast is 

door verkoop van de oude camera ongeveer 100 vrijgekomen voor de aanschaf van de camera. Tijdens 

de tussentijdse ALV is besloten dit geld tevens te gebruiken voor de aanschaf van de nieuwe camera. 

Hierdoor staat de camera slechts voor maar 99 euro op de begroting.  

 

AlleJaarsWeekend      Begroot 

 17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

SPIL-bijdrage  € 250,00 € 500,00 € 500,00 

Totaal  € 250,00 € 500,00 € 500,00 
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Promotie Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Commissie Promotie* € 250,00 € 150,00 € 333,76 

EL-CID-stand € 100,00 € 100,00 € 100,00 

HOP-week-stand € - € 100,00 € 100,00 

SPIL-stickers € - € 50,82 € 50,82 

Totaal € 250,00 € 400,82 € 584,58 

Toelichting: 

*Er zijn voor de introductieweken extra flyers gedrukt met het programma van de week en de maand 

september.  

 

IRO     Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Activiteiten* 

After tentamen borrel(2) 

Campus Party** 

€ 150,00 

€ 100,00 

€ 100,00 

€ 150,00 

€ 100,00 

€ 100,00 

€ 200,00 

€ 130,00 

€ - 

Totaal € 350,00 € 350,00 € 330,00 

Toelichting: 

* Tijdens de introductiedagen en het begin van het academisch jaar zullen er nog een aantal 

activiteiten plaatsvinden. Deze zullen worden bekostigd vanuit deze post. 

**De Campus Party gaat geen geld kosten, hierdoor vervalt deze post van de begroting. 
 

Afschrijvingen Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

SPIL-hok Den Haag* € 250,00 € 250,00 € 250,00 

Afkopen artikelen**  € - € - € 389,15 

Totaal € 250,00 € 250,00 € 639,15 

Toelichting: 

*De penningmeester heeft een volledige lijst met de activa. Onder afschrijving valt: meubilaire: de 

bank, en alle apparaten;  ijskast, koffieapparaat, waterkoker, tosti-ijzers, muziekboxen, en overige 

producten. 

** Op verzoek van de ALV zijn oude merchandise producten die niet meer worden verkocht of defect 

zijn, afgekocht. Dit gaat om de om vijf drinkflessen en zeventien powerbanks. Deze zullen worden 

weggegeven op afspraken aan prominenten als bedankje. 

 

 

Platform voor Politicologen     Begroot 

17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Contributie  € 150,00 € 100,00 € 100,00 

Totaal € 150,00 € 100,00 € 100,00 
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Onvoorzien  Begroot 

 17/18 

Herbegroot 

17/18 

Realisatie 

17/18 

Algemene uitgaven *  € 907,50 € 952,11 € - 

ANP-incident**  € - € - €477,00 

Inschrijflijsten-incident***  € - € - € 72,60 

Afschrijven wantbetalingen****  € - € - € 12,00 

Totaal  € 907,50 € 952,11 € 561,60 

Toelichting: 
* Onvoorzien is begroot op 3 procent van de totale inkomsten van de SPIL. 
** Twee boetes vanuit ANP voor het foutief gebruiken van afbeeldingen.  

*** Dit zijn kosten voor het terughalen van de verwijderde inschrijflijsten op de website 

**** Er zijn tot heden nog 2 strikjes die niet zijn betaald, na meerdere herinneringen en oproepen 

vanuit het gehele bestuur is hier helaas nog steeds geen gehoor aan gegeven, daarom is besloten deze 

af te schrijven. 
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Balans  

Balans 

Debet    Credit    

ABN bestuursrekening*  €  Eigen vermogen*    €  

ABN spaarrekening**       € 20.599,40 Lustrum reservering € 3.000,00 

Dassen (265) € 1.590,00 Afschrijvingen € 1.196,00 

Strikjes (234) € 1.404,00 Artikelen  € 698,40 

Bretels (108) € 2.376,00 Reserve contributie € 10.160,00 

Vlinderdassen (109) € 1.079,10 Reserve extra € 6.563,60 

Doppers (1)  € 9,95   

Oud-besturenspeldje (75)          € 155,80   

Paraplu’s (27) € 246,00   

Kas bestuur  € 1.185,04   

Debiteuren  € 0    

Totaal €       €  

Toelichting: 

* De ABN kampt met een storing, waardoor wij op moment van schrijven niet in onze online banking 

kunnen. De penningmeester verwacht dat dit probleem tijdens de ALV is opgelost, opdat zij ter plekke 

een overzicht kan geven van dit debet. 

**De spaarrekening is opgesplitst in de volgende categorieën: Lustrum reserveringen, afschrijvingen, 

artikelen, contributiereserve en extra reserve. Het potje extra reserve kan gebruikt worden indien er 

investeringen willen worden gedaan, uiteraard na instemming van de ALV.  

 

Debiteuren   Crediteuren    

Athena Studies € 511,88   

Totaal € 511,88   €  

Toelichting: 

*Op het moment van opmaak was het geld nog niet ontvangen.  
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Realisatie EJW 

Inkomsten Begroot   Realisatie  
 Aantal p.p.  Begroot  Aantal Realisatie 
Deelnemers 75  €       35,00   € 2.625,00         77  € 2.695,00  
Huidig bestuur 8  €       25,00   €     200,00          8  €     200,00  
Aankomend bestuur 3  €       25,00   €       75,00          3  €       75,00  

Commissie 7  €       25,00   €     175,00          7  €     175,00  
Statiegeld   €              -     €              -      €       98,70  

Totaal 93   € 3.075,00        95  € 3.243,70  
 

Uitgaven       

    Begroot    Realisatie   

    Aantal p.p. Begroot Aantal p.p. Realisatie 

Accommodatie       

Scouting 93  €        16,13   € 1.500,00  95  €      15,79   € 1.500,00  

       

Boodschappen    95  €      12,78   € 1.288,57  

Ontbijt & Lunch 93  €          2,29   €     212,97     

Avondeten dag  93  €          1,55   €     144,15     

Avondeten dag 2 93  €          1,29   €     119,97     

Snacks 93  €          0,57   €       53,01     

Non-alcoholische dranken 93  €          1,60   €     148,80     

Alcoholische dranken 93  €          3,24   €     301,32     

       

Algemene uitgaven       

Versiering 93  €          0,54   €       50,00  95  €         1,40   €          9,05  

Deelnemersboekje 75  €          1,16   €       87,00  77  €         1,73   €     133,10  

       

Brandstof    €     200,00    €         1,95   €     184,82  

Cadeau spreker*    €       10,00     

Onkosten vergoeding spreker*   €       12,50     

Schoonmaakspullen    €       25,00  95  €         0,09   €          8,78  

Administratieve kosten    €     115,00  95  €         0,32   €       30,68  

       

Onvoorzien**    €       95,33    €         0,41   €       38,74  

       

restitutie      €         0,53   €       49,96  

       

       

Totaal     € 3.075,05     € 3.243,70  
Toelichting: 

* Door een lastminute afzegging van de spreker zijn er geen kosten meer gemaakt aan het kopen van 

het cadeau en de onkosten vergoeding. 

**onvoorzien is uitgegeven aan het kopen van extra boodschappen tijdens het weekend, het 

aanschaffen van plastic servies en EHBO spullen voor een gewonden deelnemer. 
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Realisatie Lange Reis  

Inkomsten Begroot     Realisatie   

  p.p. Begroot   p.p.  Realisatie 

SPIL-bijdrage  €   130,00   €     5.200,00     €   130,00   €     5.200,00  

Deelnemersbijdrage  €   650,00   €   26.000,00     €   650,00   €   26.000,00  

CASSA-subsidie  €     50,00   €     2.000,00     €     33,70   €     1.348,00  

 Totaal  €   830,00   €   33.200,00     €   813,70   €   32.548,00  
 

 Uitgaven        

  Begroot   Realisatie   

   Begroot p.p. Realisatie 

Accommodatie         

Hostel Milhouse Avenue*    €     5.026,00   €   135,36   €     5.414,56  

          

Reizen         

Vliegtickets*    €   23.000,00   €   576,98   €   23.079,00  

Transport naar hostel*    €         642,00   €      16,92   €         676,78  

Transport kosten vliegveld*   €           20,00   €        0,43   €           17,27  

          

OV Buenos Aires         

Ov-kaart    €         480,00   €        6,93   €         277,39  

          

Culturele activiteiten         

Fietstocht    €     1.320,00   €      34,92   €     1.396,82  

Tangoles    €     1.010,00   €      25,25   €     1.010,00  

Remi Lehmann    €         100,00   €        2,50   €         100,00  

Laatste activiteit    €         240,00   €        6,06   €         242,32  

          

Overig         

Telefoonkosten    €           80,00   €        0,57   €           22,79  

cadeau sprekers**   €           80,00  -  - 

Onvoorzien    €     1.202,00   -   -  

          

Restitutie Deelnemers  -   -   €        6,22   €         248,86  

Restitutie SPIL    -  €        1,56   €           62,21  

          

 Totaal                 €   33.200,00   €   813,70   €   32.548,00  
Toelichting: 

* Door veranderingen in de wisselkoers of het betalen via PayPal zijn de kosten hoger gevallen. Dit 

was echter gewenster dan de betalingen contant te voldoen om zo het risico te verkleinen dat er geld 

verloren zou gaan. 

** De afgekochte merchandise is gebruikt om de bedanktasjes aan te vullen en mee te geven aan 

prominente sprekers en afspraken. 
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EINDVERSLAG KASCOMMISSIE 2017-2018 ‘Vlaaitje voor een karwaaitje’ 
 
Op dinsdag 14 augustus was het alweer tijd voor de tweede en laatste controle van de KasCo ‘Vlaaitje 

voor een karwaaitje’. We werden hartelijk ontvangen door mevrouw Bennami, die zelf eerst nog met 

de nodige overtuigingskracht wat F.T.-ers en commissieleden het hok moest uitjagen. We werden 

verblijd door de aanwezigheid van F.T. penningmeester de heer Van der Kruit, maar helaas moest hij 

ons na een half uur alweer verlaten. Hopelijk vond hij het werk niet oninteressant, maar moest hij 

door naar een belangrijkere, niet onder uit te komen afspraak (wat wij ons natuurlijk niet kunnen 

voorstellen). We vertrouwen op mevrouw Bennami dat zij hem nog alles vertelt over deze 

enerverende bijeenkomst. 

Na een overheerlijk stuk vlaai kon het echte werk beginnen. Aan de voorbereiding viel niet te 

twisten: alle grootboekrekeningen waren keurig uitgeprint en zelfs aan nieuwe markeerstiften om 

ons werk te vergemakkelijken was gedacht. Vol vertrouwen gingen wij aan de slag. 

Wederom heeft mevrouw Bennami keurig werk geleverd. De in- en uitgaven klopten, elk bedrag was 

te verantwoorden, de kas klopte en bij kleine onduidelijkheden zat de penningmeester paraat om 

deze direct toe te lichten. Wij, als wijze kascommissie, gaven mevrouw Bennami wel de tip om 

consequent te zijn in het geven van titels aan de bedragen, zodat deze hetzelfde zijn bij in- en 

uitgaven. Hier kwamen we soms interessante titels tegen, zoals ‘binneland’ en ‘slagerok’. Voor een 

politicologenvereniging als de SPIL is dit natuurlijk, zelfs bij de boekhouding van de penningmeester, 

uit den boze.  

Van het nieuwe pinsysteem dat door de SPIL is aangeschaft wordt veel gebruik gemaakt. Dit maakt 

het werk van de penningmeester een stuk makkelijker en wij zijn als kascommissie dan ook erg 

enthousiast. Het is wel van belang dat door het hele bestuur in acht wordt genomen dat er nog een 

klein bedrag bijkomt voor de leden en dat dit niet voor rekening van de SPIL zou moeten zijn.  

Verder willen we de ALV niet onthouden dat er binnen het bestuur soms flink gesjoemeld wordt met 

bedragen. Zo zijn wij erachter te komen dat mevrouw Groenveld haar bedragen soms afrondt en zo 

tot wel twee cent winst probeert op te strijken. Dit viel de kascommissie natuurlijk direct op.  Aan de 

andere kant blijkt mevrouw Van Holst een gulle gever te zijn en haar bedragen naar beneden af te 

ronden. Het hele bestuur bestaat uit fanatieke declareerders, want elke 80 cent is toch weer een 

ham-kaas-croissantje dat anders wordt misgelopen. Echter geldt natuurlijk: zolang er een bonnetje 

aan het declaratieformulier bevestigd zit, mits aan de juiste kant, zal de kascommissie de declaratie 

goedkeuren. 

Het afgelopen jaar is voorbij gevlogen, mevrouw Bennami heeft keurig werk geleverd en zij heeft 

weinig steken laten vallen. Bij twijfel zijn wij als kascommissie altijd geïnformeerd en we hebben haar 

altijd met veel plezier geholpen. Tot slot kijken wij erg uit naar het etentje met mevrouw Bennami! 

Wij willen het 37ste bestuur complimenteren voor het afgelopen jaar en wensen het 38ste bestuur veel 

succes en plezier.   

 

Kascommissie 2017-2018 ‘Vlaaitje voor een karwaaitje’ 

Evelien Lambooij 

Lisanne Trouw 
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